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Overzicht schriftelijke (technische) vragen en antwoorden _versie 9 november 2021   
 

Onderwerp Vraag Antwoord Steller/ 
fractie 

Oordeelsvormende en Besluitvormende VV 10 november 2021 : 

KRW-
maatregelen 
Stroomgebied 
Beheerplan 2  

• Hoe is de waterkwaliteitstoestand op dit moment? 
• Worden de technisch verlaagde doelen in 2027 gehaald? 
• Zo nee, waarom worden dan 53 maatregelen niet uitgevoerd? 
• Waarom is niet eerder medegedeeld dat er maar 56 maatregelen 

van de 137 uitgevoerd zijn? 
• Welke kosten zijn gemoeid met de 53 maatregelen die men nu wil 

laten vervallen? 

Over de toestand van de huidige waterkwaliteit wordt jaarlijks gerapporteerd in 
Waterwerken. Aanvullende informatie kan worden gevonden in de bijlage 
‘Bestuurlijke samenvatting watersysteem analyse’ bij het bestuursvoorstel 
‘Doelstellingen en maatregelenpakket voor het derde Stroomgebiedbeheerplan 
2022-2027’ dat is vast gesteld in de VV van november 2020.  
Met regelmaat wordt zowel in de Jaarrekening als in Waterwerken gerapporteerd 
over de voortgang van de KRW-maatregelen. 
 
In het maatregelpakket van SGBP3 staan de maatregelen waarmee op de meest 
doeltreffende manier de opgaven voor de waterkwaliteit aangepakt kan worden. 
Op basis van de watersysteem analyse zijn voor de waterlichamen waar een 
opgave ligt maatregelen voorgesteld die haalbaar en effectief zijn en waarmee 
de opgaven worden opgelost. De maatregelen waarvan wordt voorgesteld ze niet 
uit te voeren zijn geen haalbare maatregelen of hebben niet het benodigde 
effect. Deze maatregelen dragen niet bij aan het doel om de waterkwaliteit te 
verbeteren met een doelmatige inzet van capaciteit en middelen. 
 
Voor het merendeel van de in te trekken maatregelen zijn geen kosten gemaakt 
omdat deze maatregelen nog niet zijn gestart. Voor enkele maatregelen in de 
investeringensfeer zijn wel kosten gemaakt ter voorbereiding. Hier heeft aparte 
besluitvorming over plaatsgevonden zoals 19002 KRW maatregelen De 
Eendracht. Deze werkwijze is niet anders dan voor dergelijke maatregelen uit het 

SGBP1 destijds is gedaan. 

Groshart / 
Natuur  

KRW-
maatregelen 
Stroomgebied 
Beheerplan 2  

Aangepaste onderhoudsmaatregelen zijn van groot belang voor het 
bereiken van de goede waterkwaliteit. Waarom worden deze 
maatregelen juist ingetrokken? 

Onderhoudsmaatregelen kunnen inderdaad een grote bijdrage leveren aan een 
goede waterkwaliteit. Voor de KRW-waterlichamen waar dit zorgt voor een 
verbetering in de waterkwaliteit is deze maatregel opgenomen in SGBP3.  
Niet in alle waterlichamen zorgt ecologisch beheer- en onderhoud voor een 
verbetering in de waterkwaliteit. In die gevallen wordt voorgesteld deze 
maatregel in te trekken. 

Groshart / 
Natuur  

KRW-
maatregelen 
Stroomgebied 
Beheerplan 2  

Hoe scoren de 23 genoemde waterlichamen op dit moment en hoe zit 
het met de andere waterlichamen en de overige wateren? 

 
Zie antwoord bij uw eerste vraag KRW-maatregelen Stroomgebied Beheerplan 2 
 

Groshart / 
Natuur  

KRW-
maatregelen 
Stroomgebied 
Beheerplan 2  

Kunnen wij het rapport van de uitgebreide uitgevoerde 
watersysteemanalyse krijgen? 

De rapporten van de watersysteemanalyse kunt u ontvangen. Gezien de grootte 
en de hoeveelheid aan rapporten is het handig als u aangeeft voor welke KRW-
waterlichamen u de rapporten wilt ontvangen.  
In het rapport zijn door het adviesbureau eerste ideeën voor maatregelen 
opgenomen. Deze maatregelen zijn in het gebiedsproces aangevuld en 
vervolgens beschouwd op doeltreffendheid en haalbaarheid. Ze zijn daarom niet 
één op één opgenomen in het maatregelpakket voor SGBP3. 

Groshart / 
Natuur  

KRW-
maatregelen 
Stroomgebied 
Beheerplan 2  

Als de onderzoeksmaatregelen wel geprogrammeerd worden, waarom 
worden ze dan niet toch gewoon opgevoerd als KRW maatregel, als ze 
toch uitgevoerd worden? 

Als KRW-plichtige maatregelen zijn enkel maatregelen benoemd die concreet 
bijdragen aan doelrealisatie. Met het doen van onderzoek wordt geen directe 
doelrealisatie verkregen. 
Er is bovendien geen toegevoegde waarde om onderzoeksmaatregelen als een 
KRW-resultaatverplichting op te nemen wanneer deze maatregelen worden 
geprogrammeerd door het waterschap. 

Groshart / 
Natuur  

KRW-
maatregelen 

Er wordt verwezen naar artikel 4 van de KRW en gezinspeeld op 
vertraagd doelbereik. Landelijk wordt echter nog vastgehouden aan 

Er wordt verwezen naar artikel 4 van de KRW om aan te geven dat het faseren 
van maatregelen van SGBP2 naar SGPB3 mag. WSHD zet zich in om de opgaven 

Groshart / 
Natuur  
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Onderwerp Vraag Antwoord Steller/ 
fractie 

Stroomgebied 
Beheerplan 2  

doelbereik in 2027. Waarom wijkt WSHD hiervan af? Welke 
onderbouwing heeft WSHD hiervoor? Leidt het laten vervallen van de 
maatregelen van SGBP2 tot vertraagd doelbereik? Waarop is dat 
gebaseerd? Kunnen wij de goed onderbouwde motivatie voor 
doelvertraging krijgen? 

waar het waterschap voor verantwoordelijk is uiterlijk in 2027 te hebben 
opgelost. Zie ook het VV-voorstel Doelstellingen en maatregelenpakket voor het 
derde Stroomgebiedbeheerplan (IBABSnr 13322). 
Het intrekken van maatregelen leidt niet tot een vertraagde doelrealisatie. Zie 
het antwoord bij uw eerste vraag KRW-maatregelen Stroomgebied Beheerplan 2. 

KRW-
maatregelen 
Stroomgebied 
Beheerplan 2  

Welke partijen hebben een inspraakreactie gestuurd en wat is daarmee 
gedaan? 

Zie de bijlage 1 Nota van Beantwoording WBP bij het Agendapunt Definitief 
Waterbeheerprogramma  2022-2027 van de besluitvormende VV op 10 
november 2021. 

Groshart / 
Natuur  

KRW-
maatregelen 
Stroomgebied 
Beheerplan 2  

De kosteninschatting is gemaakt op basis van ervaring. Waarom is er 
geen specifieke kostenonderbouwing opgesteld? KRW is gestart in 2001 
met eerste SGBP in 2009. Men had dus voldoende tijd om een specifieke 
kosteninschatting te maken. 

In het SGBP3 zijn ook nieuwe maatregelen opgenomen. Een specifieke 
kostenonderbouwing is afhankelijk van de uitwerking van een maatregel. Deze 
uitwerking kan pas worden gemaakt na officiële vaststelling en is alleen zinvol 
relatief dicht op de uitvoering. Daarom is gewerkt met grove ramingen op basis 
van ervaringen uit het verleden. 

Groshart / 
Natuur  

KRW-
maatregelen 
Stroomgebied 

Beheerplan 2  

Er wordt gesteld dat de te laten vervallen maatregelen niet (direct) 
bijdragen aan het halen van de KRW doelen? Dragen ze indirect dan wel 
bij aan het halen van de KRW doelen? Dragen ze bij aan de 

waterkwaliteit van andere wateren? Waarom zijn deze maatregelen 
opgenomen in SGBP2 als ze niet bijdragen aan de waterkwaliteit? 

De insteek van het maatregelpakket van SGBP3 is om de KRW doelen te halen 
en de waterkwaliteit te verbeteren. Gelet op de inzet van capaciteit en middelen, 
zijn maatregelen geprioriteerd op basis van hun effecten en uitvoerbaarheid. De 

maatregelen uit het SGBP2 zijn gebaseerd op de toestand van het watersysteem 
van voor 2016 en niet gehinderd door de huidige inzichten in realisatie 
mogelijkheden en ontwikkelingen. De maatregelen waarvan wordt voorgesteld ze 
niet uit te voeren kunnen indirect effect hebben op de waterkwaliteit, maar zijn 
geen haalbare maatregelen of hebben niet het benodigde effect. Daar waar 
opgaven zijn, zijn (alternatieve) maatregelen voorgesteld die het meest 
doeltreffend de opgaven kunnen op te lossen.  
 
De toestand van de waterkwaliteit ondergaat ook een autonome ontwikkeling. 
M.a.w., er zijn los van de realisatie van KRW-maatregelen, wijzigingen in de 
toestand van het water. Zowel  positieve (bv. ontwikkelingen op rioleringsgebied 
en verbetering kwaliteit inlaatwater vanuit de rivier) als negatieve 
(klimaatwijziging, droge jaren, exoten etc). 

Groshart / 
Natuur  

KRW-
maatregelen 
Stroomgebied 
Beheerplan 2  

Waarom wordt de ambitie voor de impuls aan de waterkwaliteit nu niet 
meteen in de VV gebracht maar pas later? Het is toch niet handig om 
eerst maatregelen te schrappen en dan later weer op te voeren als de 
VV aangeeft dat ze dit wel willen voor een impuls aan de waterkwaliteit. 

De maatregelen die worden voorgesteld om in te trekken zijn niet doeltreffend of 
niet uitvoerbaar op deze specifieke KRW-waterlichamen. Om die redenen zullen 
ze niet opnieuw worden voorgesteld.  
Het uitwerken van een ambitie om de waterkwaliteit een impuls te geven is in 
voorbereiding en het bestuur wordt hier in een later stadium bij betrokken. 

Groshart / 
Natuur  

KRW-
maatregelen 
Stroomgebied 
Beheerplan 2  

Het niet halen van de KRW doelen in 2027 kan ook leiden tot boetes die 
aan regionale overheden kunnen worden opgelegd. WSHD dient zich tot 
het uiterste in te spannen om de doelen te halen. Slechts natuurlijke 
oorzaken (kwel, etc.) kunnen worden opgevoerd als reden om de 
standaard doelen te verlagen of niet tijdig te halen. Er is sprake van een 
inspanningsverplichting om de opgevoerd maatregelen uit te voeren en 
van een resultaatsverplichting om de doelen te halen. 

De insteek van het maatregelpakket van SGBP3 is om de doelen voor de KRW te 
halen. Op basis van de meest actuele inzichten is dat de inspanning die geleverd 
moet worden om de doelen te bereiken.  
 
Het bereiken van de KRW-doelen is een verantwoordelijkheid van alle 
Nederlandse overheden. In het geval dat de KRW doelen niet gehaald worden, is 
het in het Europese recht altijd de lidstaat die veroordeeld wordt voor niet-
nakoming van de Europese verplichtingen. De Europese Commissie/ het Hof van 
Justitie kan geen boetes opleggen aan decentrale overheden zoals 
waterschappen en provincies. Het Rijk zou de opgelegde boete wel kunnen 
verhalen op een waterschap of provincie, als de boete het gevolg is van verzuim 
van dat waterschap of die provincie. Dit is geregeld in artikel 7 van de Wet 

Naleving Europese regelgeving publieke entiteiten (Wet Nerpe). Tot op heden 
heeft het Rijk echter nog geen toepassing gegeven aan deze mogelijkheid. 
 

Groshart / 
Natuur  
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Onderwerp Vraag Antwoord Steller/ 
fractie 

Er kan nog niet met zekerheid worden gezegd of en waarop de lidstaten worden 
afgerekend. Er zijn namelijk nog geen procedures bij het Hof van Justitie over 
het behalen van de KRW-doelen geweest. Als WSHD de maatregelen uit SGBP3 
waar het waterschap voor verantwoordelijk is uiterlijk in 2027 uitvoert is, is het 
zeer onaannemelijk dat een eventuele boete wordt verhaald op het waterschap.  
 
Zie ook het antwoord uw vraag over de inspanning en prestatie van WSHD in 
vergelijk tot andere waterbeheerders. 

KRW-
maatregelen 
Stroomgebied 
Beheerplan 2  

Kan het waterschap aangeven wat is gedaan met de opmerkingen die 
zijn gemaakt in het gebiedsproces? Welke opmerkingen zijn binnen 
gekomen en wat heeft men daarmee gedaan? In hoeveel gevallen heeft 
een input vanuit het gebiedsproces geleid tot aanpassing van het 
oorspronkelijke KRW doel/stuk? 

Voor het opstellen van SGBP3 is een gebiedsproces met twee fases doorlopen. In 
de eerste fase is samen met gebiedspartners besproken welke maatregelen 
mogelijk en nuttig waren om de waterkwaliteit te verbeteren en welke 
maatregelen door welke partijen opgepakt worden. Onderwerpen als peilbeheer, 
deltaplan agrarisch waterbeheer, beheer- en onderhoud, natuurvriendelijke 
oevers en zoetwaterbeschikbaarheid zijn aan de orde gekomen. Op basis van 
deze gesprekken is per waterlichaam een voorstel gemaakt met knelpunten, 
maatregelen en de doelen. In deze fase is nog geen sprake geweest van 
aanpassingen, omdat de maatregelen en doelen na deze fase zijn uitgewerkt. Dit 
is vervolgens nog een keer voorgelegd aan de gebiedspartners. Aangezien de 
partijen al aan de voorkant hebben kunnen meedenken, heeft deze tweede fase 
niet geleid tot aanpassing van KRW doelen en in een enkel geval een aanpassing 
van een maatregel. 

Groshart / 
Natuur  

KRW-
maatregelen 
Stroomgebied 
Beheerplan 2  

In 2020 is door de gemeente Barendrecht een beheer- en 
onderhoudsplan opgesteld voor de Gaatkesplas en koedoodseplas. Hoe 
kan het dat het waterschap dit nu opvoert als uit te voeren maatregel 
voor SGBP3? 

In het maatregelpakket voor SGBP3 staan ook maatregelen voor andere partijen, 
aangezien het nemen van de benodigde maatregelen om de KRW-doelen te 
behalen ook de verantwoordelijkheid is van andere partijen. Het beheer- en 
onderhoudsplan is inderdaad al opgesteld, de uitvoering van het beheer- en 

onderhoudsplan moet de komende jaren nog worden geïmplementeerd en staat 
op naam van de gemeente.   

Groshart / 
Natuur  

KRW-
maatregelen 
Stroomgebied 
Beheerplan 2  

Waarom is het bijlage 2 niet duidelijk aangegeven in welk water de 
maatregel wordt uitgevoerd. Je kunt van een VV lid toch niet 
verwachten dat ze weten welke code bij welk water hoort. Zou al helpen 
als het per gebied (eiland) was weergegeven. Graag aangeven. 

In bijlage 2 wordt naast de formele codering van het waterlichaam ook de naam 
van het betreffende waterlichaam weergegeven. Kaarten met de ligging van de 
waterlichamen uit het SGBP-2 en het SGBP-3 kunnen worden geleverd. 

Groshart / 
Natuur  

KRW-
maatregelen 
Stroomgebied 
Beheerplan 2  

Er staat dat “Maatregelen op het vlak van ecologisch onderhoud zijn 
sterk achtergebleven in de realisatie.” Waarom zijn het dan juist deze 
maatregelen waarvan nu voorgesteld wordt om ze te laten vervallen? 

Zie antwoord op uw vraag ‘Aangepaste onderhoudsmaatregelen zijn van groot 
belang voor het bereiken van de goede waterkwaliteit. Waarom worden deze 
maatregelen juist ingetrokken?.  
Het achterblijven van de realisatie staat los van het voorstel om de maatregelen 
in te trekken. Voor de KRW-waterlichamen waar de maatregelen op het vlak van 
ecologisch onderhoud bijdragen aan het behalen van het doel wordt voorgesteld 
deze maatregelen te faseren en uit te voeren in de planperiode van SGBP3. Dit 
geldt voor 13 maatregelen. 

Groshart / 
Natuur  

KRW-
maatregelen 
Stroomgebied 
Beheerplan 2  

In welk bestaand beleid zijn deze maatregelen dan nu opgenomen? Kan 
toegelicht worden waarom ze niet meer doelmatig of niet uitvoerbaar 
zijn? Kan een overzicht gegeven worden welke van de 34 maatregelen 
resp. zijn opgenomen in bestaand beleid, niet meer doelmatig zijn of 
niet uitvoerbaar zijn? 

Zie antwoord op uw vorige vraag.  
Op 14 oktober 2020 heeft de VV haar ambities vastgelegd in de Groenvisie 
‘Buitengewoon groen’. De Groenvisie is inmiddels vertaald naar een 
Groenbeleidsplan (Vastgesteld op 8 september 2021). Hierbij is o.a. als 
uitgangspunt opgenomen dat alleen het hydraulisch profiel (middenbaan) van de 
(hoofd)watergangen wordt gemaaid mits de waterafvoercapaciteit niet in het 
geding komt. 
Er is op dit moment geen overzicht welke van de genoemde 34 

beheersmaatregelen concreet kan worden vervangen met genoemd 
uitgangspunt. 

Groshart / 
Natuur  
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Onderwerp Vraag Antwoord Steller/ 
fractie 

Met de maatregelen op het gebied van beheer- en onderhoudsplan waarvan 
wordt voorgesteld ze in te trekken wordt geen knelpunt opgelost met ecologische 
beheer- en onderhoud. 

KRW-
maatregelen 
Stroomgebied 
Beheerplan 2  

Er staat dat: “In een enkel geval is een maatregel niet uitgevoerd omdat 
de waterkwaliteit inmiddels dermate was verbeterd dat de maatregel 
niet meer doelmatig was.” 
Welke kwaliteit is in deze gevallen behaald? Voldoet dit water aan het 
oorspronkelijke doel of is de maatregel vervallen omdat het doel 
verlaagd is? Zou het toch uitvoeren van de maatregel leiden tot een 
verdere verbetering van de waterkwaliteit? 

Bedoeld wordt dat het knelpunt dat opgelost had moeten worden met de 
betreffende maatregel niet meer bestaat. Dit betekent niet dat het KRW doel al 
bereikt is. In het waterlichaam Kwalgat-Midden Els (Eiland van Dordrecht) was 
de maatregel actief vegetatiebeheer opgenomen in SGBP2 om ontbrekende 
soorten waterplanten te introduceren. In de laatste watersysteem analyse bleken 
deze soorten al aanwezig te zijn, dus is de maatregel niet meer nodig. Het KRW 
doel voor waterplanten is echter nog niet gehaald, omdat daarvoor het beheer 
en onderhoud nog aan gepast moet worden. 

Groshart / 
Natuur  

KRW-
maatregelen 
Stroomgebied 
Beheerplan 2  

Er staat: “Voor een deel van maalgebied de Eendragt was in een 
peilverhoging voorzien. Na aanpassing van het peilbesluit werd tijdens 
de voorbereiding van het effectueren van het peilbesluit geconstateerd 
dat de kosten voor compensatie aanzienlijk hoger uit zou vallen dan in 
het projectkrediet rekening mee is gehouden. Er dreigde een tekort van 
bijna 3 miljoen euro. Derhalve is besloten de maatregel verhoging van 
het waterpeil in te trekken (B2001108).” 
Was het in dit geval niet mogelijk geweest de maatregel gefaseerd uit te 
voeren, dat wil zeggen pas tot uitvoering over te gaan op het moment 
dat de drainage aan vervanging toe is zodat de compensatiekosten 
daarmee lager worden? 

Neen. Dat is geen mogelijkheid. Dat zou extra versnippering van het peilgebied 
voor langere tijd tot gevolg hebben gehad. En hiermee een slecht te beheersen 
watersysteem. 

Groshart / 
Natuur  

KRW-
maatregelen 
Stroomgebied 
Beheerplan 2  

Er is in 6 jaar maar 39% van de opgevoerde maatregelen uitgevoerd 
(53 van de 137). Is dat niet erg weinig? Hoe realistisch is dan nu het 
SGBP3? 
Aangegeven is dat capaciteit en personeelswisselingen één van de 
redenen is waarom maatregelen niet (tijdig) uitgevoerd zijn.  Wordt er 
extra capaciteit ingezet op uitvoering van de SGBP3 maatregelen? 

In bijlage 4 wordt de prestatie in landelijke context geplaatst. U kunt de 
prestaties vergelijken met andere waterbeheerders. 
Uit het overzicht blijkt dat WSHD op Rijkswaterstaat na de meeste KRW-
maatregelen heeft opgevoerd.  
De 20 collega waterschappen hebben in totaliteit gemiddeld 55 maatregelen 
opgevoerd waarvan een gedeelte is gerealiseerd. 
WSHD heeft in ieder geval 53 maatregelen volledig afgerond. T.o.v. het 
gemiddeld aantal maatregelen van de andere waterschappen is dit geen slechte 
score. 
De verwachting is dat het maatregelenpakket voor het SGBP-3 realistischer is 
omdat gebruik wordt gemaakt van opgedane leerpunten uit vorige plannen. Dit 
wordt uitgebreider beschreven in bijlage 4. Er blijft altijd een risico bestaan dat 
een realisatiegraad van 100% niet wordt gehaald. 

Groshart / 
Natuur  

KRW-
maatregelen 
Stroomgebied 
Beheerplan 2 

Een aantal maatregelen worden ingetrokken. Kunt u duidelijker 
aangeven, waarom het lozingsbesluit niet meer wordt gehandhaafd 
alsmede natuurvriendelijk oever- en maaibeheer op een groot aantal 
plaatsen wordt ingetrokken? 

Het Lozingenbesluit bestaat niet meer (ingetrokken met DH-besluit d.d. 14 
februari 2017). 
Voor de KRW-waterlichamen waar dit zorgt voor een verbetering in de 
waterkwaliteit is deze maatregel opgenomen in SGBP3.  
Niet in alle waterlichamen zorgt ecologisch beheer- en onderhoud voor een 
verbetering in de waterkwaliteit. In die gevallen wordt voorgesteld deze 
maatregel in te trekken. 

Wiersma / 
PvdA 

Waterbeheer-
programma  

Afgelopen woensdag werd uitgelegd, dat KPI’s en percentages van 
targets in het Waterbeheerprogramma terugkomen en daarom niet in de 
begroting staan. Toch staan deze voor het merendeel ook niet in het 
Waterbeheerprogramma? 

Op 6 juli jl. is het Waterbeheerprogramma in ontwerp vastgesteld. In het 
ontwerp-WBP zijn bij veel subdoelen reeds prestatie-indicatoren (kpi’s) 
geformuleerd, maar nog niet overal. Deze ontbrekende kpi’s staan in het 
ontwerp-WBP benoemd als “KPI dient nog bepaald te worden” en hebben 
betrekking op het hoofdstuk Voldoende en Schoon Water. 

Sinds de vaststelling in ontwerp van het WBP is hard gewerkt om de 
ontbrekende kpi’s alsnog te formuleren. Deze aanvullingen zijn opgenomen in 
paragraaf 4 van de Nota van Beantwoording en Wijziging, die tegelijk met het 

Wiersma / 
PvdA 
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Waterbeheerprogramma ter definitieve vaststelling is geagendeerd voor de VV 
van 10 november a.s.. 
Zoals tijdens het technisch vragenuur van 3 november jl. is toegelicht lopen de 
procedures voor het opstellen van het WBP en het opstellen van de 
Programmabegroting niet geheel synchroon. De Programmabegroting voor 2022 
is daardoor gebaseerd op het ontwerp-WBP. De kpi’s die sindsdien nog 
geformuleerd zijn maken dan ook geen deel uit van de begrotingstekst. 
Het invullen van de "targets"  (normen/streefwaarden) heeft in het 
Waterbeheerprogramma alleen vorm gekregen in het hoofdstuk Waterketen. Om 
een eenduidig beeld te krijgen zijn de targets niet opgenomen in de begroting. 
 

Programmabegroting 2022 en meerjarenraming 2023-2026  
Technisch vragenuur 3 november 2021: Overzicht van de vragen en antwoorden zoals op 3 november aan de VV toegezonden is als bijlage 1 bij dit overzicht gevoegd.  
Beantwoording op de vragen die 3 november nog niet beantwoord waren, staan hieronder vermeld.  

Overdracht 
wegen  

Vraag betreft het dossier ‘Verkennen overdracht wegen aan 
gemeenten’. Op blz. 49 lees ik dat er geen middelen zijn opgenomen. 
Op blz. 54 lees ik dat eind 2022 er een gemeenschappelijke agenda 
moet liggen. Wat wordt hiermee bedoeld? 

In de exploitatie van 2022 zijn geen aparte middelen opgenomen voor de 
overdracht van de wegentaak. Er is bij de begroting 2021 wel een bedrag van € 
500.000 in een bestemmingsreserve opgenomen wat na besluitvorming van de 
VV kan worden ingezet ten behoeve van de overdracht wegen. Met de 
gemeenschappelijke agenda wordt bedoeld dat we met de gemeenten 
overeenstemming willen bereiken over de processtappen die gezet moeten 
worden om te komen tot een overdracht van de wegentaak. 

De Jong / SGP 

Dijken en 
duinen 
(uit technische 
vragenuur)  

Dijken en duinen hebben maatschappelijke meerwaarde is een lange 
termijn doel. In welke richting van uitwerking wordt gedacht? (blz 21-
22, 24) 

Uitwerking van deze maatschappelijke meerwaarde vindt plaats via speerpunt 5 
(pagina 24): Het vergroten van het meervoudig gebruik van de waterkeringen. 
Het genoemde subdoel van vergroten van de toegankelijkheid van de 
waterkeringen (voor wandelaars, fietsers) is hierbij zo'n uitwerking. 

De Jong/SGP 

Wegen 
(uit technische 
vragenuur) 
 

Wegen, par. 4.4.1. blz 45. Verkeersveiligheid. Aantal verkeersdoden. Bij 
doel  2022 staat ‘nvt’. Waarom is dat? Het aantal verkeersslachtoffers 
vertoont immers een stijgende lijn? 

De “n.v.t.” staat er omdat het doel al verwoord is in de subdoelstelling. Dat 
houdt in we in 2022 39% minder verkeersdoden en 34% minder 
verkeersgewonden willen t.o.v. het (basis)jaar 2005. 

De Jong / SGP 

Bedrijfsvoering 
(uit technische 
vragenuur) 

Paragraaf 5.11 bedrijfsvoering, faciliteiten blz.89. Er zijn twee 
budgetten gereserveerd: thuiswerkbudget en thuiswerkvergoeding. Om 
welke bedragen gaat dit? Hoe is daar in 2021 mee omgegaan? Er wordt 
gesproken over een eigentijds werkgeverschap, duurzaamheid en een 
stimulerend thuiswerkbeleid. Hoe moeten we dit ons voor stellen? 

• Thuiswerkbudget is, conform de CAO, bedoeld voor het ergonomisch 
verantwoord inrichten van de thuiswerkplek. Deze vloeit voort uit de 
zorgplicht voor de werkgever. Medewerkers hebben in 2021 op 
declaratiebasis de aanschaf conform de regeling tot een maximum van  
€ 750 vergoed gekregen. Budget 2021 € 97.663. 

• Thuiswerkvergoeding is conform CAO een dagvergoeding van € 3 voor de 
kosten die de medeweker maakt tijdens het thuiswerken (denk gas en 
elektra etc.). Medewerkers hebben op declaratiebasis de dagvergoeding voor 
elke thuiswerkdag vergoed gekregen. Budget 2021 € 131.066. 

De mogelijkheid voor de medewerker om thuis te werken past bij de 
arbeidsvoorwaarden die een eigentijds werkgever biedt waaronder de balans 
werk/privé. In het kader van duurzaamheid is de reductie van het aantal 
kilometers woon-/werkverkeer een belangrijke bijdrage. De medewerker wordt in 
de gelegenheid gesteld/gestimuleerd om 1 tot 2 dagen thuis te werken. 

De Jong / SGP 

Potentiële 
investeringen 
(uit technische 
vragenuur)   

Regels 10, 12, 13 en 14: waarom is met deze klimaatgevoelige opgaven 
al jaren geschoven? Worden met deze investeringen in 2022 
aangevangen? 

Voor de invulling van de wateropgave in deze gebieden is het waterschap 
afhankelijk van samenwerking met de gemeente. De uitvoeringsprojecten en de 
financiering worden afgestemd op de planning van de gemeente. Veelal betreft 
het grote herstructureringsprojecten waarbij invulling van de wateropgave maar 
een onderdeel is van de totale ontwikkeling, om die reden heeft het waterschap 
vaak minder invloed op de planning. De verwachting is wel dat in 2022 een 
aantal samenwerkingsovereenkomsten kunnen worden ondertekend. 

De Jong / SGP 
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Potentiële 
investeringen` 
(uit technische 
vragenuur) 

Regel 34 NVO KRW De Waal staat op 2021, gereed 2021, waarom nog 
niet in uitvoering? 

Het betreft een project van de gemeente Ridderkerk waar het waterschap een 
bijdrage aan levert vanwege de verwachte verbeterde waterkwaliteit en 
natuurvriendelijk oevers. Hiervoor is nog geen SOK 
(SamenwerkingsOvereenKomst) opgesteld en afgesloten. De SOK zal begin 2022 
naar verwachting worden getekend waarna na realisatie van het project door de 
gemeente de gehele bijdrage kan worden uitbetaald. 

De Jong / SGP 

Potentiële 
investeringen 
(uit technische 
vragenuur) 
 

Regels 64 t/m 68, 79, 80: totaal 52 miljoen Huis op Orde: welke 
werkzaamheden vallen hieronder? Welke onderdelen hiervan behoren in 
2022 te worden geagendeerd? 

• Voor de Waterketen zijn dit vervangingsinvesteringen en de daarbij benodigde 
modificaties aan installatie-onderdelen om de prestaties te kunnen blijven 
garanderen. Zodra de uitwerking voor de investeringen van 2022 gereed is, zal 
het krediet met een bestuursvoorstel vrij gevraagd worden.  
 
• Voor het programma wegen zijn dit de investeringen die benodigd zijn voor het 
incidenteel groot onderhoud verhardingen en het niet structureel preventief 
onderhoud aan de bermen in het kader van Huis op Orde. Zodra de uitwerking 
voor de investeringen van 2022 gereed is, zal het krediet met een 
bestuursvoorstel vrij gevraagd worden. 

De Jong / SGP 

Potentiële 

investeringen 
(uit technische 
vragenuur) 

Regels 72, 75, 76, 78: staan alle op 2021, waarom nog niet in 

uitvoering? 

• 72 projecten 1. Beweegbare fysieke afsluiting Spuidijk en 2. 

Verkeersregelinstallatie Hoekseweg – Keizersdijk zijn ambtelijk voorbereid, 
maar afstemming met de gemeentebesturen heeft nog niet tot een 
gezamenlijk eindresultaat geleid. Daarom krediet alsnog doorschuiven naar 
2022 

• 75 is in 2de begrotingswijziging naar 2022 doorgeschoven. Voorbereiding is 
wel begonnen, daadwerkelijke aanleg is in 2022 waarvoor dit krediet 
bedoeld is. 

• 76 maakt onderdeel uit van de ontwikkeling van de zuidwestelijke 
ontsluiting van de Hoeksche Waard. Hierover is nog geen besluit genomen 
door de gemeente waardoor dit krediet tenminste doorschuift naar 2022. 

78 is grotendeels groot Onderhoud van diverse wegvakken en in uitvoering en 
veelal afgerond, enkele wegvakken zijn vanwege de component Duurzaam en 
Veilig inrichten en benodigd omgevingsmanagement doorgeschoven naar 2022. 

De Jong / SGP 

Maat op klimaat 
(uit technische 
vragenuur) 

Pag. 8 maat op klimaat 
Interne CO2 beprijzing, wie bepaald deze bedragen en aan de hand van 
wat? 
 

De Unie heeft voorgesteld te starten met een sectorbrede basisschaduwprijs van 
€100,- per ton uitgestoten CO2. Hiermee sluiten we aan bij wat landelijk 
gangbaar is (gebaseerd op onderzoek en ervaringen). 
 

Van Nes / 
WPHD 

Bestuur 
(uit technische 
vragenuur) 

Pag. 10 bestuur, kunt u de routekaart calamiteiten doorsturen en een 
overzicht vanaf mei 2021 van de activiteiten die het bestuur heeft 
gepleegd ten aanzien van de calamiteiten? (zie ook 53) ook de rol 
college hierin meegenomen 

 
Beantwoording volgt 

Van Nes / 
WPHD 

Wegenbeheer-
programma  

(uit technische 
vragenuur) 

wanneer komt het nieuwe wegenbeheerprogramma? De planning is behandeling in de Oordeelsvormende VV van 8 december 2021 en 
Besluitvormend in de VV van januari 2022. 

Van Nes / 
WPHD 

Biodiversiteit  
(uit technische 
vragenuur) 

Pag. 19, is WSHD inmiddels aangesloten bij het Deltaplan Biodiversiteit? 
Maaibestekken aanbesteed voor 6 jaar, in hoeverre kunnen dan de 
ambities gerealiseerd  
Worden die we bij het groenbeleid hebben vastgesteld over meer 
ecologisch bermbeheer en het op andere wijze omgaan met bermafval? 

Na vaststelling van het Groenbeleidsplan hebben we ons aangemeld bij het 
Deltaplan Biodiversiteitsherstel. Onze aanvraag wordt besproken in de 
bestuursvergadering van het Deltaplan op 16 november. 
Bij de aanbesteding van de maaicontracten wordt gezocht naar aannemers die 
meehelpen aan het waarmaken van onze ambitie. Onder meer daarom is in de 
bestekken het hebben van een Kleurkeur opgenomen als voorwaarde of de 
voorwaarde om binnen 2 jaar het certificaat te behalen. De 6 jarige contracten 
zijn langer dan we traditioneel bij het waterschap gewend zijn, juist ook om 
samen als waterschap en aannemer de komende jaren ons groen-areaal 

Van Nes / 
WPHD 
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ecologisch te onderhouden. Belangrijkste is echter dat in de contracten duidelijk 
is aangegeven waar en hoe het moet worden onderhouden. Daar hebben we het 
afgelopen jaar veel tijd in gestopt. Dit jaar is het areaal waar we maaien en 
afvoeren verdubbeld van 30 naar 60% in overeenstemming met het 
Groenbeleidsplan. Daarnaast gaan we meer gefaseerd maaien. Dit maatwerk 
wordt als wijziging in contracten doorgevoerd. Die mogelijkheid is bewust in de 
contracten meegenomen. 
Het duurzaam afvoeren van maaisel is een actie die we vanuit het 
Groenbeleidsplan vanaf 2022 oppakken. In afgelopen jaren is reeds ervaring 
opgedaan met Bokashi en gebruik van maaisel in potstallen. 

Peilgestuurde 
drainage  
(uit technische 
vragenuur) 

Pag. 20, vasthouden van water in het gebied, in hoeverre ondersteunen 
wij de boeren in de Hoeksche Waard bij de pilot peilgestuurde dreinage 
zoals andere waterschappen dat ook doen? 

Peilgestuurde drainage kan helpen bij het beter vasthouden van water op het 
perceel. Naast de Hoeksche Waard hebben ook op Goeree-Overflakkee diverse 
boeren zo'n systeem aangelegd. We ondersteunen niet met financiele middelen. 
Vanuit het Rijk zijn er mogelijkheden om in aanmerking te komen voor fiscaal 
voordeel (MIA/Vamil) bij aanbrengen van peilgestuurde drainage. 
We zijn in de afgelopen jaren op dit thema aangehaakt bij kennisbijeenkomsten 
en indien gewenst stellen we onze kennis beschikbaar om mee te denken bij de 
verdere ontwikkeling van deze techniek. 

Van Nes / 
WPHD 

Oostmolendijk 
Ridderkerk 
(uit technische 
vragenuur) 

Pag. 21, hoe is de situatie bij de Oostmolendijk Ridderkerk? Wanneer 
wordt deze aangepakt? Volgens waterwerken voldoet deze ruim niet aan 
de ondergrens 

Op basis van nieuwe normering en beoordelingsmethodiek is de Oostmolendijk 
toe aan een tweede versterkingsronde. Deze moet voor 2050 zijn uitgevoerd. Dit 
versterkingsproject is in de conceptprogrammering 2023-2028 van het landelijke 
Hoogwaterbeschermingsprogramma (HWBP) opgenomen om te starten in 2023 
en gerealiseerd te zijn in 2029. In de tussentijd wordt de Oostmolendijk in zijn 
huidige staat onderhouden. Ook wordt de dijk periodiek gemonitord om 
veranderingen te kunnen constateren en data te verzamelen die van pas komen 

bij het bepalen van de versterkingsopgave. 

Van Nes / 
WPHD 

Blauwalg  
(uit technische 
vragenuur) 
 

pag. 32, hoe gaat u blauwalg aanpakken? In relatie tot klachten over blauwalg zal gekeken worden of er lokaal 
maatregelen genomen kunnen worden. 
 

Van Nes / 
WPHD 

Verkeerscijfers 
(uit technische 
vragenuur) 

Pag. 45, speerpunten verkeerscijfers van 2005, waarom niet meer 
actueel? 

Deze doelstelling komt uit het Wegenbeheerprogramma 2016-2021. Daarin is 
voor de ongevalscijfers het jaar 2005 als basisjaar gekozen. In het nieuwe 
Wegenbeheerprogramma (2022-2027) worden nieuwe doelstellingen 
opgenomen. Dit plan is echter nog niet vastgesteld. Voor volgend jaar wordt 
daarom nog vastgehouden aan de doelstelling zoals is geformuleerd in het 
huidige Wegenbeheerprogramma.  

Van Nes / 
WPHD 

Wegen  
(uit technische 
vragenuur) 

Met betrekking tot de boeggolf van het Programma Wegen: De 
doelstelling in jaarrekening 2020 en de rapportering is hetzelfde als die 
bij de begroting 2022 en toch is er 17% meer nodig om op hetzelfde 
niveau te blijven. Hoe is deze toename te verklaren en waar leidt dit 
extra geld uitgeven toe terwijl doelstellingen gelijk blijven? 

 

De hogere kosten binnen het programma Wegen worden voornamelijk 
veroorzaakt door twee onderdelen. Dit is het intensiveren van het 
bomenonderhoud conform het vastgestelde Groenbeleidsplan. Daarnaast heeft 
de VV in december 2020 ingestemd met het uitbreiden van de formatie voor de 
wegen. Voor 2021 is de dekking van deze formatie beschikbaar gesteld vanuit de 
reserves. Vanaf 2021 zijn deze kosten opgenomen in de begroting en komt de 
dekking vanuit de belastingopbrengsten. Dit staat eveneens toegelicht op pagina 
49 van de begroting. 

Tak / 
Ongebouwd 

Groenbeleid-
plan in 
begroting 
(uit technische 
vragenuur) 

Hoe is het Groenbeleidsplan door vertaald in de begroting 2022? Het Groenbeleidsplan is als volgt door vertaald naar de begroting 2022: 
- Niet meer op kant zetten van bagger in de waterbergingsgebieden: 

Exploitatie € 200.000; 
- Uitmaaien van aangewezen ‘recreatiewateren’ in het nieuwe 

Waterbeheerprogramma: Exploitatie € 200.000; 
- Opstellen en Uitvoeren monitoringsatlas & landschapsplannen: Exploitatie € 

70.000. 

Van Oorschot 
/ VVD 
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Als uitvloeisel van Tijdelijk handelingskader groen in de begroting 2022 
- Extra budget: Intensivering Bomenbeheer en onderhoud: Exploitatie € 

693.000; 
- Herplantplicht bomen: Investering € 275.000. 
Verder is budget beschikbaar binnen de onderzoeksbudgetten van de diverse 
afdelingen. De afdeling RA maakt nu een plan van aanpak waarin de diverse 
acties uit het Groenbeleidsplan in tijd en prioritering worden weggezet de 
komende 4-6 jaar. 

Overdracht 
wegen  

Waarom is dit verantwoord onder Bestuur en Organisatie en niet onder 
Wegen? 

Dit onderwerp is specifiek opgenomen in het Bestuursprogramma en vanuit die 
lijn opgenomen onder Bestuur & Organisatie.  
 

Doornbos / 
Bedrijfs-
gebouwd 

Programma-
begroting 2022  

Paragraaf 3.3 Wat wordt verstaan onder bomenonderhoud op een 
duurzame wijze? 

Het waterschap is momenteel bezig met het opstellen van een boombeheerplan 
als uitwerking van het Groenbeleidsplan. Hierin wordt toegewerkt naar een meer 
gevarieerd, robuust en weerbaar bomenbestand. Dat is tevens (beter) bestand is 
tegen de klimaatverandering van komende jaren. 
Dit draagt ook bij aan vergroting van de biodiversiteit en is minder gevoelig voor 
ziekten en plagen. Intensiever onderhoud houdt in dat we niet alleen bij 
mogelijke veiligheidsissues onderhoud aan de bomen plegen aanpak, maar 
standaard 1 per 3 jaar, op basis van de uitkomsten van de bomeninspectie net 
nodige onderhoud verrichten, zodat de bomen langer gezond en met name vitaal 
blijven.    De afgelopen jaren waren de beschikbare financiële middelen bepalend 
hoeveel onderhoud er gedaan kon worden. 
Op tijd kappen van bomen is een onderdeel van een robuust bomenbestand. 
Wachten tot het allerlaatste moment is niet altijd de beste oplossing. Verjonging 
met meerdere soorten heeft veelal de grootste kans van slagen als de 

vernieuwing per 5 jaar gegroepeerd kan plaatsvinden, dan dat we elk jaar een 
paar bomen in een rij moeten vervangen. 
Uiteraard houden we de regels van de Wet natuurbescherming in acht en geldt 
bij dit alles de herplantplicht conform het Groenbeleidsplan. 

Groshart / 
Natuur 

Programma-
begroting 2022   

Paragraaf 4.2 Waarom is vergroten biodiversiteit niet genoemd bij de 
lange termijndoelen in het programma voldoende en schoon water? 

Speerpunt 1 van het programma Voldoende en Schoon water geeft concreet 
invulling aan het vergroten van de biodiversiteit binnen het watersysteem: We 
geven een impuls aan de waterkwaliteit en biodiverse waternatuur. Hiermee 
wordt richting gegeven aan lange termijn doel 1: Het waterleven is gezond. 

Groshart / 
Natuur 

Programma-
begroting 2022  

Blz 30. Wat is biodiverse waternatuur? 
Merkwaardig dat bij de KPI’s, die trouwens niet smart ingevuld zijn, een 
KPI voorgesteld waarbij de KPI een % waterlichamen is die aan de 
verschillende KRW klassen voldoet. Voor de KRW moeten alle 
waterlichamen al in 2027 voldoen aan de klasse goed. Ik vind dit dus 
een merkwaardige invulling van de KPI. Ook zeer zorgelijk omdat ook 
de uitvoering van de KRW maatregelen behoorlijk vertraagd is en er 
veel maatregelen geschrapt zijn. Hoe gaat WSHD straks aantonen dat 
het alle mogelijke inspanningen heeft gedaan om de KRW doelen te 
halen? 

 
Beantwoording volgt 

Groshart / 
Natuur 

Programma-
begroting 2022  

Blz 35 Er staat dat de vervanging van beschoeiingen is geschrapt als 
gevolg van juridische uitspraken. Kan dit worden toegelicht? 
Daar staat ook dat het budget voor kwaliteitsmaatregelen met 150.000 
verlaagd is. Waarom is dit verlaagd terwijl er nog een grote opgave is? 

Het in de meerjarenbegroting opgenomen budget van 2 miljoen aanvullend op 
de reguliere budgetten voor onderhoud aan en vervanging van beschoeiingen 
vloeit voort uit het Huis op Orde. Afhankelijk van verwachte gerechtelijke 
uitspraken over de privaatrechtelijke en bestuursrechtelijk plicht voor het 

waterschap voor het aanleggen en onderhouden van beschoeiingen kon een 
grote opgave ontstaan. Gezien de uitspraak van 18 september 2019 van de 
Afdeling rechtspraak van de Raad van State is het waterschap niet gehouden een 
beschoeiing aan te leggen. Het onderhoud van een bestaande beschoeiing is niet 

Groshart / 
Natuur 
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voor het waterschap, ook niet als het waterschap de bestaande beschoeiing zelf 
heeft aangelegd. Voor de onderhoudsplicht is de doorstroming van de watergang 
het leidend criterium. Op basis van deze uitspraken komt de extra voorziene 
opgave te vervallen. Onderhoud en vervanging aan beschoeiingen zal worden 
uitgevoerd daar waar noodzakelijk voor de waterstaatkundige werking van de 
watergang, wat de reeds bestaande werkwijze van het waterschap is. - Om tot 
een realistische en uitvoeringbare begroting te komen die past binnen de 
gestelde financiële kaders is scherp gekeken naar de onderbouwing van 
budgetten met geplande maatregelen. Op dit moment zijn er nog geen 
maatregelen bekend (van derden waaraan het waterschap een bijdrage levert) of 
gepland (eigen maatregelen) die vanuit de exploitatie gefinancierd dienen te 
worden. Wel worden er maatregelen uitgevoerd op het gebied van waterkwaliteit 
/ KRW die middels een investering gefinancierd worden. 

Programma-
begroting 2022  

Paragraaf 4.4. 
Ik mis het onderwerp “overdracht wegen”. Betekent dit dat er op dit 
gebied nu helemaal niets meer gedaan wordt? 

Nee, dat is niet wat het betekent. het doel is om eind 2022 een 
gemeenschappelijke agenda met gemeente te hebben voor het 
overdrachtsdossier wegen. Dit is opgenomen op pagina 54 van de begroting. In 
maart 2021 heeft de VV ingestemd met een bestuurlijke consultatieronde met de 
gemeenten om de mogelijkheden te verkennen voor een gezamenlijk proces tot 
overdracht van de wegentaak. Deze consultatieronde loopt. Met een bestuurlijke 
informatiebrief bent u afgelopen zomer over de voortgang geïnformeerd. 
Conform besluit van de VV worden de bevindingen uit die bestuurlijke 
consultatieronde voorgelegd aan de VV om op basis daarvan het vervolgproces 
verder vorm en inhoud te geven. 

Groshart / 
Natuur 

Programma-
begroting 2022  

Paragraaf 4.4.2 
Er staat dat: in 2022 het bomenonderhoud geïntensiveerd wordt. 

Betekent dat dat er meer bomen gekapt worden? 

Het waterschap is momenteel bezig met het opstellen van een boombeheerplan 
als uitwerking van het Groenbeleidsplan. Hierin wordt toegewerkt naar een meer 

gevarieerd, robuust en weerbaar bomenbestand. Dat is tevens (beter) bestand is 
tegen de klimaatverandering van komende jaren. 
Dit draagt ook bij aan vergroting van de biodiversiteit en is minder gevoelig voor 
ziekten en plagen. Intensiever onderhoud houdt in dat we niet alleen bij 
mogelijke veiligheidsissues onderhoud aan de bomen plegen aanpak, maar 
standaard 1 per 3 jaar, op basis van de uitkomsten van de bomeninspectie net 
nodige onderhoud verrichten, zodat de bomen langer gezond en met name vitaal 
blijven.    De afgelopen jaren waren de beschikbare financiële middelen bepalend 
hoeveel onderhoud er gedaan kon worden. 
Op tijd kappen van bomen is een onderdeel van een robuust bomenbestand. 
Wachten tot het allerlaatste moment is niet altijd de beste oplossing. Verjonging 
met meerdere soorten heeft veelal de grootste kans van slagen als de 
vernieuwing per 5 jaar gegroepeerd kan plaatsvinden, dan dat we elk jaar een 
paar bomen in een rij moeten vervangen. 
Uiteraard houden we de regels van de Wet natuurbescherming in acht en geldt 
bij dit alles de herplantplicht conform het Groenbeleidsplan. 

Groshart / 
Natuur 

Programma-
begroting 2022  

Blz 75. Uit tabel blijkt dat een bedrijf met 450 vervuilingseenheden in 
vergelijking met wat woningen met een vervuilingseenheid van 3, erg 
weinig hoeft te betalen. Waar blijft het principe dat de vervuiler betaalt 
voor zijn eigen vervuilingen. 

De profielen zoals op pagina 75 (paragraaf 5.6.1) opgenomen zijn 
voorbeeldprofielen. Met deze profielen wordt de wijziging in belastingdruk, bij 
een gelijkblijvend profiel, ten opzichte van het jaar daarvoor zichtbaar gemaakt. 
De vraag "Waar blijft het principe dat de vervuiler betaalt voor zijn eigen 
vervuilingen" is een bestuurlijke vraag. 

Groshart / 
Natuur 

Programma-
begroting 2022  

Bijlage 8. Wat is het verschil tussen potentiële investeringen en 
geplande investeringen? 
Valt op dat de potentiële en geplande investeringen vrijwel allemaal heel 
veel vertraagd zijn in aanvangsjaar, met name waterkwaliteitsopgaven 

Geplande investeringen zitten in het besluitvormingsproject al een stap verder 
dan potentiële investeringen. Potentiële investeringen zijn in principe alleen nog 
een opgave definiëring. O.b.v. de planvormingsfase worden concrete varianten 
voor maatregelen uitgewerkt en verwerkt in een projectvoorstel. O.b.v. een 
bestuurlijk goedgekeurd projectvoorstel (vroeger: IBC) krijgt een investering de 

Groshart / 
Natuur 
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zijn erg vertraagd. Bij lopende investeringen is dit verschil veel minder 
groot. Waarom zijn deze investeringen zoveel vertraagd? 

status gepland. Met het uitwerken van een concrete maatregel voor de 
gedefinieerde opgave kan ook de benodigde scope, middelen en tijdsduur van 
het project beter bepaald worden. Hieruit volgt dus vaak een aanpassing van 
doorlooptijd of startdatum afhankelijk van de complexiteit van de maatregel of 
bijv. benodigde vooronderzoeken. Bij lopende investeringen is scope, middelen 
en planning weer een stap scherper gedefinieerd en kent daarom meer 
zekerheid. 

Programma-
begroting 2022  

blz 99 en 106: Er is sprake van grootschalige kap van essen. Er staat 
dat de essen geleidelijk worden vervangen en dat er een plan van 
aanpak is gemaakt. Kunnen wij deze plan van aanpak krijgen? Welke 
fasering wordt toegepast bij de geleidelijke vervanging? 
Er wordt gesuggereerd dat de essen vervangen worden door een andere 
boomsoort. Aan welke boomsoort denk men dan? 

Landelijk is essentaksterfte een groot probleem. Het betreft een schimmelziekte, 
welke zorgt voor afsterven van takken en geleidelijke conditie afname van de 
boom. Dit kan in bepaalde situaties leiden tot onveilige situaties. 
Daarom zijn alle essen dit jaar geïnspecteerd door een gespecialiseerd, 
onafhankelijk bureau. De inspectiegegevens zijn inmiddels bekend en worden 
momenteel geanalyseerd. Op basis van deze gegevens wordt een advies 
gegeven over een strategische aanpak. Dit advies wordt naar verwachting eind 
november opgeleverd. 
 
Indien vervanging mogelijk is, wordt op basis van het advies ook gekeken naar 
de fasering. Uitgangspunt voor de fasering blijft de aantastingsgraad van de 
bomen, waarbij zware aantastingen of gevaarlijke situaties als eerst zullen 
worden aangepakt. Op projectniveau zal dan ook gekeken worden naar herplant, 
de nieuwe soort dient te passen binnen een bepaald gebied en standplaats. 
Overall zal hierdoor een grotere variëteit aan bomen aangeplant worden, 
waardoor ons bomenbestand robuuster wordt en beter weerbaar tegen dergelijke 
ziekten. Dit draagt bij aan de ambities van het groenbeleidsplan van de 
biodiversiteit en de klimaatadaptatie. 

Groshart / 
Natuur 

Programma-
begroting 2022 
/ belastingen  

Bij technisch vragenuur had ik gevraagd: "Graag zou ik een overzicht 
willen ontvangen waarin zichtbaar is hoeveel % van de totale 
belastingen betaald worden door de ingezetenen, gebouwd enz.".  Ik 
ontving als antwoord "Dit overzicht is opgenomen in de taartdiagram op 
pagina 69 van de begroting. De zuiverings- en verontreinigingsheffing is 
in figuur 5.6.2 op pagina 70 uitgesplitst in de categorieën huishoudens 
en bedrijven." 
Ik bedoelde "een overzicht dat bijvoorbeeld Ingezeten totaal 45% 
betalen van de 'totale belastingen', Ongebouwd....%, enz. Hoop dat zo’n 
overzicht er ook is? 

Zo’n totaaloverzicht voor alle belastingen is niet te maken. De reden hiervan is 
dat de zuiveringsheffing andere categorieën belastingbetalers heeft (huishoudens 
en bedrijven), dan de watersysteemheffing en de wegenheffing (ingezetenen, 
gebouwd, ongebouwd, natuur). 
 
De categorie “bedrijven” bij de zuiveringsheffing is niet één op één te koppelen 
aan de categorie “gebouwd” van de watersysteemheffing en de wegenheffing. De 
categorie bedrijven bij de zuiveringsheffing kan bijvoorbeeld betrekking hebben 
op gebouwd, ongebouwd, en een stukje ingezetenen als de ondernemer de 
woning bij het bedrijf heeft. 
 
En vanuit de watersysteemheffing en de wegenheffing valt bijvoorbeeld de 
categorie “gebouwd” ook niet één op één te koppelen aan de categorie 
“bedrijven” binnen de zuiveringsheffing. De categorie gebouwd bestaat namelijk 
uit bedrijfsgebouwd (bijvoorbeeld kantoorpanden, winkels) en daarnaast 
woningen. Een deel van het gebouwd bezit heeft dus ook betrekking op het 
woningbezit van ingezetenen. 

Rijsdijk / 
WPHD 

Buiten vergaderingen om: 

Catering  
 

Wat is er precies aan de hand met de catering bij Wshd . 
Wanneer gaat deze weer open in het hoofdgebouw van het waterschap 
en waar zijn deze voortreffelijke mensen (weliswaar in dienst van 
Albron) gebleven. Voor ons als VV leden was het prettig dat er 
kwalitatief goede catering aanwezig is en wanneer komt deze terug?? 

In april 2021 liep ons cateringcontract met Albron af. De betrokken medewerkers 
zijn vanaf dat moment gaan werken bij een andere klant van Albron, hetgeen 
gebruikelijk is in de cateringbranche.   
Tijdens de voorbereidingen voor het nieuwe contract, dat vanaf 01 april 2021 in 
werking zou moeten zijn, kwamen we op een punt dat er niet kon worden 
ingeschat hoelang de coronaepidemie zou gaan duren en wat de impact zou gaan 
worden. Daarom is er destijds besloten om die aanbesteding niet te publiceren. 

De Sutter / 
HDN 
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Er was een te groot risico aanwezig dat een dienstverlening zou worden 
ingekocht die niet zou aansluiten bij de wensen en behoeften van WSHD.  
Dat besluit had als consequentie dat er vanaf dat moment geen reguliere 
bedrijfscateraar meer in huis was. Om de organisatie wel te kunnen servicen is 
het tijdelijk cateringconcept ‘WSHD to go’ uitgerold.  
De aanbesteding voor een nieuwe cateraar is inmiddels gepubliceerd. Hetgeen 
concreet betekent dat er per 01 januari 2022 een nieuw cateringcontract is en 
per 01 maart 2022 de nieuwe cateraar het bedrijfsrestaurant zal uitbaten. 
‘WSHD to go’ zal vanaf dan stoppen en het bedrijfsrestaurant zal weer geopend 
zijn zoals voorheen. We merken dat het invullen van de diverse wensen en 
behoeften op dit moment niet altijd helemaal aansluiten maar zullen uiteraard 
voor de nog komende maanden met onze samenwerkingspartner hier actief op 
sturen.   

Bijeenkomst 
integriteit 24 
november 2021 

1 Kunt u mij laten weten waar de letters van het bureau voor staan? 
2 Waarin zij zijn gespecialiseerd;? 
3 Komt er een aparte sessie voor de medewerkers?? 
4 Komt er vooraf nog schriftelijke informatie? 
5 Is het de bedoeling dat wij al dan niet vertrouwelijk een of meerdere 
caces aandragen. 

1. Centrum Arbeidsverhoudingen Overheidspersoneel 
2.  Zie https://www.caop.nl/over-ons/  
3. Nee. 
4. Het definitieve programma en eventuele extra informatie wordt toegezonden. 
5. Nee. 

De Sutter / 
HDN 

Wieldijk 
Zwartewaal 
(12 oktober 
ontvangen) 
 

Heden kreeg ik van bewoners Dorpsraad Zwartewaal recente foto’s 
toegestuurd van wederom vreemde stoffen in de sloot aan de Wieldijk.  
Kunt u aangeven of dit bekend is? Zo ja: weet u wie voor deze 
verontreiniging verantwoordelijk is en wellicht ook voor de vorige 
verontreinigingen en welke maatregelen genomen worden? 
Vindt in dit gebied maandelijks monitoring plaats m.b.t. het 

oppervlaktewater? 

Niet duidelijk is van welke datum deze foto's zijn, maar op maandag 11 oktober 
is een handhaver ter plaatse geweest naar aanleiding van een melding vanuit de 
Dorpsraad van dumping van huisraad. Dit huisraad is door ons verwijderd. Daar 
zijn toen geen andere verontreinigingen aangetroffen. De betreffende sloot was 
wel enigszins troebel omdat deze onlangs "geveegd" was. Het gaat hier om een 
zogenaamd "bacterievlies" veroorzaakt door een wat verhoogd (natuurlijk) 

ijzergehalte. De blauwe gloed wordt veroorzaakt door de weerspiegeling van de 
blauwe lucht (was waarschijnlijk een zonnig moment). 
Voor wat betreft de bemonstering, is met de exploitant van de Plas van Heenvliet 
afgesproken dat we een monsterprogramma gaan uitvoeren zodra de afdekking 
van de TGG is voltooid (immers daarop ligt de dwangsom). Totdat geheel is 
afgedekt bemonsteren wij zonder regelmaat en wanneer daar aanleiding voor is. 

Wiersma / 
PvdA 

Korteweg  De SGP wil het college vragen te reageren n.a.v. de vragen van Burger 
op de agenda van 13 oktober: 
• Korteweg: Verzoek uitvoeren snelheidscontrole. Dringt het college 

hierop aan? Nu het nog lang gaat duren zou een flitsapparaat op 
deze plaats goed zijn? 

• Ontsluiting ZW deel HW: Welk plan wordt hier bedoeld? Wat is de 
rol van het WSHD? Communiceert WS tijdig over zijn betrokkenheid 
bij participatieavonden? 

 
 
Beantwoording volgt 

De Jong /SGP 

Peilverlaging 
gebied Ouddorp 
Kilhaven 

Wat is de reden dat de Watergangen/Slootgangen een lager peil 
hebben, dit heeft als gevolg dat inzakking zeker bij vorst gaat 
plaatsvinden waarbij afkalving van kant tot gevolg heeft dat baggeren 
weer gedaan moet worden. 
 

Niet geheel duidelijk op welke situatie exact gedoeld wordt. In algemene zin: 
Afgelopen tijd (vanaf begin oktober) is het winterpeil weer ingesteld op Goeree 
Overflakkee en dus ook in het bemalingsgebied Kilhaven. Dit alles conform het 
peilbesluit.  
Met het instellen van het winterpeil zijn geen meldingen van en/of ervaringen 
met afkalving bekend. 

Steehouwer / 
HDN 

Duindelen 
Ouddorp  

Waarom wordt op publicatieborden in de duindelen van Ouddorp de 
Naam en Embleen van WSHD niet vermeld ,wij zijn daar toch ook 

beleidsvoerend ,ook handhavingsborden zijn verdwenen wat is onze 
functie nog tav duinbescherming . 

Op diverse plekken in het gebied staan informatieborden van waterschap 
Hollandse Delta, zoals op de foto’s in bijlage 2 onderaan dit overzicht. Kunt u 

aangeven op welke publicatieborden u de gegevens van het waterschap mist? 

Steehouwer / 
HDN 

https://www.caop.nl/over-ons/
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Dijktrapovergan
gen op primaire 
dijk 
Heerjansdam 
Zwijndrecht 

Wie heeft opdracht gegeven, waarom zijn wij hier niet over 
geïnformeerd ,wat is de reden van deze mi overbodige uitgavenpost, 
wie heeft dit betaald? 

Zoals in de beantwoording op uw eerdere vraag al is aangegeven, zijn deze 
overgangen door, en voor rekening en risico van, de gemeente Zwijndrecht 
aangebracht.   

Steehouwer / 
HDN 

Klepel- en 
Maaibeleid 
duinen Ouddorp 

Wil inzage in beheersovereenkomst met natuurmonumenten mbt maai 
en klepelbeleid,maar ook de duur van de overeenkomst in dit ouddorpse 
duin gebied gezien de toekomst van dit hele duingebied en veiligheid 
daarbij horend. (Jaarlijkse vernielende werkzaamheden van deze 
organisatie, evt met een Wob verzoek.) 

Zoals bij de beantwoording op uw eerdere vraag al is aangegeven, is er geen 
beheersovereenkomst tussen het waterschap en natuurmonumenten afgesloten. 

Steehouwer / 
HDN 

Excursie 
Springertduinen  

Ik heb een paar vragen over de Excursie springertduinen Ouddorp. 
1e ik ben in een verleden met Heemraad van Gelder in het gebied 
geweest en heb van hem de informatie en tekeningen gekregen van 
gebiedsindeling ,hier blijkt dat RWS ,gem Ouddorp Natuurmonumenten 
Staatsbosbeheer ,maar ook WSHD duindelen verdelen 
Wie is nu straks bepalend wat met de Veiligheid in de toekomst T/M 
2050 gaat gebeuren, 

Wie durft de verantwoording te nemen voor deze Onzalige vergraving . 
2e in het korte verleden zijn hele duindelen met alle duinversterkende 
vegetatie waarvan ik foto’s de zee ingespoeld ,als ik de wilgentakken 
versterkingen zie die toen geplaatst zijn ,alle zijn verdwenen,als ik 
peilpalen die ter hoogte heb gemeten waar daar zandlaag anderhalve 
van is weggespoeld vraag ik mij af wat het doel van dit  kosten 
makende project is en wat WSHD hier voor positie in gaat nemen ,ook 
de lokale bevolking zal dit niet in dank gaan aannemen, Verkerven hoe 
kom je op het idee, Maw laten wij ons niet voor dit natuurvernielende 
plan laten betrekken, zeker gezien de Veiligheid die hoog in ons vaandel 
staat. 
Ik ben voor 29 e verhindert maar wil op de hoogte worden gehouden 
met de Kerv ontwikkelingen. 

1. Wij zijn als waterkeringbeheerder verantwoordelijk voor de waterkerende 
functie van de duinen. Het duintraject langs Goeree Overflakkee (en ook 
langs Voorne Putten) is in de Waterwet opgenomen en van een 
veiligheidsnorm voorzien. Wij beoordelen elke 12 jaar of de duinen aan de 
norm voldoen. Indien dat niet het geval is, zullen we passende maatregelen 
treffen. Uit de beoordeling die in 2018 is uitgevoerd, blijkt dat de duinen 
voldoen aan de wettelijke norm. Het voorgestelde project bij de 

Springertduinen moet ervoor zorgen dat de veiligheid ook op de lange 
termijn geborgd blijft door te stimuleren dat de duinen op een natuurlijke 
manier gaan meegroeien met de (te verwachte) zeespiegelstijging. 

2. Het doel van het plan is tweeledig: 
a. Natuurlijke duinaangroei door het stimuleren van zandinstuiving in 

de duinen. Hiermee wordt de waterveiligheid ook op de lange 
termijn gewaarborgd 

b. Het leveren van een bijdrage aan de ontwikkeling van natuur en 
het voldoen aan de N2000 doelstellingen voor het gebied. 

Steehouwer / 
HDN 

Sloot aan 
Wieldijk  

Geacht college, dank voor uw beantwoording en mijn verontschuldiging 
dat ik in het bericht niet heb aangegeven, dat het blauw de 
weerkaatsing van het mooie weer was die dag. Ik dacht dat dit duidelijk 
te zien was. Fijn dat ook de huisraad e.d. opgeruimd is: erg jammer dat 
bewoners dit veroorzaken. Toch roept uw antwoord over het troebele 
water / bacterievlies een reactie op: er werd in de afgelopen weken 
weer water vanuit de sloot langs de Wieldijk, naar het Kanaal door 
Voorne gepompt. 
De meest recente data van pompen van sloot naar het Kanaal door 
Voorne: 
- donderdag 14-10-2021 
- vrijdag 22-10-2021 
- donderdag 28-10-2021 
Vragen –  
1. Waarom pompt ons Waterschap nog steeds niet naar de Plas van 

Heenvliet zoals voorheen gebeurde? 
2. Beschouwen we de sloot aan de Wieldijk dus nog steeds als 

vervuild? En zo ja, met welke stoffen? 
 

Op dit moment is de exploitant van de Plas in de afrondende fase van het 
afdekken van de TGG, zodra dit is voltooit zal uit de bemonstering moeten 
blijken of de uitloging naar de sloot afdoende is afgeschermd ( kan nog een 
poosje "nazakken" uiteraard) Op dit moment meten wij nog indicatiestoffen die 
door TGG veroorzaakt kunnen worden dus vind er nog steeds een niet 
toegestane lozing plaats ( hierop ligt een dwangsom ) 
nadat de geëiste maatregelen zijn voltooid moet blijken of dit voldoende effect 
heeft waarna de oorspronkelijk situatie weer kan hersteld ( terugpompen naar 
Plas van Heenvliet). 
 

Wiersma / 
PvdA 
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Agenda 
Duurzaam 
WSHD 

In mijn algemene beschouwingen (juni dit jaar) heb ik laten weten dat 
ik de Agenda duurzaam WSHD niet aangetroffen heb. Zouden jullie mij 
die toe kunnen sturen dan wel kunnen laten weten waar ik hem kan 
vinden? Ik heb expliciet het volgende gevraagd: 
De “Agenda Duurzaam WSHD” zo snel mogelijk te delen met de VV (al 
dan niet vast te laten stellen); 
Misschien is het gebeurd en heb ik het gemist? 
Ik ontvang hem graag en hoor daarbij graag wanneer hij vastgesteld is. 

In het WBP zijn de duurzaamheidsdoelen voor de lange termijn en de 
planperiode benoemd. De Agenda Duurzaam is een handelingskader voor 
duurzaam werken in onze organisatie dat uitgaat van diezelfde doelen.  Deze 
Agenda is momenteel nog in ontwikkeling. 
 

Fröling / CU 

Bestuurlijke 
informatiebrief  
2021-34 NVO 
Kier tracé 

LTO zou volgens de bestuurlijke informatiebrief betrokken worden, 
waarom is dat niet gebeurd? 
Welke kosten zijn gemoeid met de beantwoording van deze bestuurlijke 
vraag incl de bijkomende werkzaamheden? Hoe worden deze kosten 
gedekt vanuit de begroting? 

 
Beantwoording volgt 

Van Oorschot 
/ VVD 

Aarden wal 
tussen het 
Groenix van 
Zoelenviaduct 

richting de 
Ridderster  

Binnen IJsselmonde is er vanuit Rotterdam de vraag om meer 
woningbouw en is een projectontwikkelaar begonnen met een 
onderzoek tot draagvlak. Zo is het idee om aan de Akkeroord een aantal 
huizen in het groen te bouwen. Langs de A16 zijn een aantal 

geluidsschermen aangelegd d.m.v. Aarden wallen. Vanaf het Groenix 
van Zoelenlaan viaduct in de richting van de Ridderster ligt zo’n aarden 
wal. Bewoners zouden het fijn vinden als daar meer begroeiing op zou 
komen d.m.v. Bomen. Ik heb dat ook aangegeven aan de 
projectontwikkelaar. Deze zei dat het waterschap niet goed vond. Ik 
verbaasde mij daarover want ik heb een ambtenaar horen zeggen dat 
dit geen beschermde dijk is. Mijn vraag is, of dit daadwerkelijk een 
waterbescherming is en wat het bezwaar zou zijn om daar bomen te 
planten. Dit omdat aan de andere zijde een dergelijke aarden wal als 
geluidsscherm is aangelegd die vol staat met bomen. Ter plaatse wil ik 
wel het een en ander uitleggen. 

 
Beantwoording volgt 

Verbeek / 
PvdA  

Verantwoordelij
kheid 
onderhoud 
duiker 
Schinnenbaan/ 
Rotterdam 

In de Beverwaard (Schinnenbaan/Rotterdam) is een verzorgingshuis / 
complex met seniorenwoningen genaamd de IJsselburg. Bij de ingang is 
een grote sloot aangebracht die als het ware onder dit complex 
doorstroomt. Een duiker die daar onder ligt schijnt verstopt te zijn 
waardoor het een en ander opstroopt aan afval en bagger en waardoor 
er stankoverlast is. Bij navraag bij de ambtenaren werd verteld dat het 
waterschap dit zou moeten verzorgen. Ik heb mij daar over verbaasd, 
omdat volgens mij het onderhoud binnen de gemeente Rotterdam aan 
diezelfde gemeente toebehoort. Ik vraag dit misschien ten overvloede, 
maar wil wel als gebiedscommissielid zorgen dat die overlast ophoudt te 
bestaan. Ook hier wil ik ter plaatse wel het een en ander uitleggen. 

De onderhoudsplicht van de betreffende (T-)sloten en duiker ligt bij de gemeente 
Rotterdam. Het reguliere baggeronderhoud staat gepland voor 2024. Indien 
eerder overlast ervaren wordt dient contact opgenomen worden met de 
gemeente. 

Verbeek / 
PvdA 

Bestuurlijke 
informatiebrief  
2021-32 
Landelijk 
onderzoek PFAS 
op 8 rwzi’s  

In de bestuurlijke informatiebief d.d. 18 oktober wordt gesproken over 
het landelijk onderzoek PFAS/waterzuiveringen: zeer verontrustende 
resultaten. Een kerngroep binnen ons Waterschap is hierin actief. Kunt u 
aangeven wat de vorderingen van de werkgroep zijn en is het mogelijk 
dat zij hierover in de VV een presentatie geven? 

In de kerngroep  PFAS worden alle sporen die iets met PFAS te maken hebben in 
relatie tot onze taken samengebracht, beoordeeld en gecoördineerd en wordt de 
communicatie van daaruit gevolgd en eventueel opgepakt. 
De betrokken taken daarbij zijn : Vergunningen, Toezicht, Handhaving, 
Waterkwaliteit, ( zowel Zuiveringen als Oppervlaktewater), Baggeren, Beleid, 
Monitoring, Veiligheid, Communicatie, Juridisch. 
Uit het laatst uitgebrachte rapport over PFAS op zuiveringen, zijn de volgende 
acties gefilterd: 

• In de aanbevelingen van het onderzoeksrapport staat dat waterschappen in 
samenwerking met provincie, gemeenten en omgevingsdiensten de potentiële 
bronnen van PFAS in kaart kunnen brengen. Conform deze aanbevelingen zal 
waterschap Hollandse Delta de aanwezigheid van PFAS in het werkgebied verder 

Wiersma / 
PvdA 
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onderzoeken. Allereerst zal WSHD bestaande gegevens over de schaal en 
bronnen van de PFAS-vervuiling in het werkgebied verzamelen, om te verkennen 
of er kennislacunes zijn op dit gebied. Verder zal WSHD nagaan welke landelijke 
en/of regionale partijen geïnteresseerd zijn om te participeren in 
vervolgonderzoek naar (eventueel) gebrek aan data over de schaal en bronnen 
van de PFAS-vervuiling. De resultaten van het landelijke onderzoek en het 
vervolgonderzoek van WSHD zullen worden gedeeld met alle gemeenten in het 
werkgebied tijdens de reguliere overleggen. 
• In lijn met het waterbeheerprogramma volgt WSHD de wet- en regelgeving en 
zal zo nodig anticiperen op nieuwe wetgeving voor nieuwe stoffen. Momenteel 
wordt er namelijk vanuit Europa gewerkt aan de herziening van de richtlijn 
Stedelijk Afvalwater. Om voorbereid te zijn op veranderende regelgeving, heeft 
ons waterschap de zuivering van PFAS opgenomen als variant in de Asset 
Lifecycle Managementstudie (ALM-studie) voor de rwzi Dordrecht. Daarnaast 
heeft het waterschap zich aangesloten bij het onderzoek van STOWA en 
ingenieursbureau Witteveen en Bos naar de zuivering van microverontreiniging, 
waaronder PFAS, met zogenaamde DEX-filtertechnologie. De Unie van 
Waterschappen en VEWIN hebben eerder dit jaar gepleit voor een totaalverbod 
op PFAS bij het Parlement (H20, 2021). Een totaalverbod houdt in zowel de niet-
essentiële toepassingen als essentiële toepassingen van de stoffen. De Unie van 
Waterschappen vreest dat de politiek zich enkel zal richten op het verbod van 
niet-essentiële toepassingen. Onder het mom van essentiële toepassingen 
kunnen producenten dan PFAS blijven gebruiken. Ook binnen de Europese Unie 
pleiten Nederland, Duitsland, Denemarken, Zweden en Noorwegen voor 
beperkingen van PFAS-productie. 

Artikel AD 3 
november 2021 
Spuidijk  

1. Is het correct dat het genoemde weg vlak weer beschikbaar komt 
voor al het verkeer. 

2. Indien de Spuidijk weer vrijgegeven wordt, wat zijn de motieven 
voor deze wijziging. Het betreft hier een belangrijke fietsroute, 
daarnaast zal de weg op andere wijze moeten worden ingericht. We 
investeren veel in het steeds veiliger maken van de wegen van het 
waterschap en dit is naar ons inziens juist een omgekeerde 

beweging. 
3. Welke betrokken partijen en omwonenden zijn benaderd in het 

proces. 
https://www.ad.nl/hoeksche-waard/bewoners-aan-spuidijk-vrezen-
terugkeer-sluiproute-fietsers-en-wandelaars-gaan-dienen-als-menselijk-
schild~a64f4164/    
 

 
Beantwoording volgt 
 

Stehouwer / 
CDA 

Maaien/bag-
geren singels 
Barendrecht  
(ontvangen 8  

Deze vraag kwam bij onze fractie binnen: 
“Als bewoner van Barendrecht een vraag. Ik ben woonachtig in de wijk 
Vrijheidsakker aan de Gouman-akker. Aan de Gouman-akker ligt een 
mooie grote en lange singel. Helaas is destijds bij de aanleg besloten de 
oevers van natuurlijke begroeiing te voorzien hetgeen tot uiting is 
gebracht door het aanplanten van riet. Af en toe wordt het riet in de 
singels gemaaid, maar intussen is het riet zodanig gegroeid dat je geen 
water meer van de singel ziet. Zicht op watervogels etc. ontbreekt 
daardoor in het geheel. Het is in feite één groot bos riet tegenover mijn 
woning en gaat daarmee zijn doel voorbij te weten een mooie singel 
met zicht op water, watervogels en af en toe wat natuurlijke begroeiing.  

 
 
 
 
 
Beantwoording volgt 
 

Verbaas / VVD 

https://www.ad.nl/hoeksche-waard/bewoners-aan-spuidijk-vrezen-terugkeer-sluiproute-fietsers-en-wandelaars-gaan-dienen-als-menselijk-schild~a64f4164/
https://www.ad.nl/hoeksche-waard/bewoners-aan-spuidijk-vrezen-terugkeer-sluiproute-fietsers-en-wandelaars-gaan-dienen-als-menselijk-schild~a64f4164/
https://www.ad.nl/hoeksche-waard/bewoners-aan-spuidijk-vrezen-terugkeer-sluiproute-fietsers-en-wandelaars-gaan-dienen-als-menselijk-schild~a64f4164/
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Aan de uitvoerende ambtenaren van het Waterschap heb ik eerder 
verzocht het riet terug te dringen, maar dat heeft helaas niet tot een 
gewenst resultaat geleid. Op sommige plaatsen is in de singel wel wat 
riet in het voorjaar gemaaid, maar de wortels zijn intussen zo wijd 
verspreid, waardoor, zoals ik al eerder noemde, het water niet meer 
zichtbaar is. De omvang van de singel maakt dat deze niet geschikt is 
voor een dergelijke zeer uitgebreide begroeiing. Op de grens van de 
wijken Vrijheids-akker en Vrijenburg ligt ook een singel met een grote 
brede uitloop en daar komt het riet wel tot uiting en blijft er ruim zicht 
op water mogelijk.” 
Vragen:  
1. Graag wil de fractie van de VVD weten wat het beleid van WSHD is 

bij het maaien/baggeren van singels en in het bijzonder van 
genoemde singels.  

2. Of er een mogelijkheid is het water in deze singels meer zijn 
zichtbaar te maken en hierbij het woongenot van de bewoners rond 
deze singels terug te brengen. 
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Bijlage 1 

Ingediende vragen (en antwoorden) TECHNISCH VRAGENUUR BEGROTING 2022 op 3 november 2021 
 

Onderwerp Vraag TECHNISCH VRAGENUUR BEGROTING 2022 op 3 
november 2021 

Antwoord TECHNISCH VRAGENUUR BEGROTING 2022 op 3 
november 2021 

Steller/ 
fractie 

Waterbeheerpro-
gramma 

Hoe kunnen wij als VV en steunfractieleden in de begroting zien dat 
de doelen van het Waterbeheerprogramma gehaald gaan worden 
c.q. al dan niet op koers liggen. Dat zouden we graag gepresenteerd 
zien worden 

De verantwoording over het behalen van de doelen zoals die zijn 
opgenomen in het Wbp vindt plaats via Waterwerken. Daarnaast wordt in 
de jaarstukken verantwoording afgelegd over de jaarlijks begrote 
activiteiten. 

Mollema / 
Water 
Natuurlijk 

Onderhoud Voor alle programma’s zijn bedragen voor onderhoud opgenomen. 
Kunt u per programma aangeven welk deel bestemd is voor regulier 
onderhoud en welk deel bestemd is voor de boeggolf in het kader 

van het inhalen van de achterstanden? 

In het destijds opgestelde document "huis op orde" zijn deze extra 
activiteiten eenmalig benoemd en is de verdeling over de jaarschijven 
uiteengezet en terug te lezen. Deze uitkomst is vervolgens verwerkt in de 

programmabegroting. Als het gaat over de verdeling in de huidige begroting 
houden wij geen aparte "boekhouding" bij voor het deel "huis op orde" 
Sturen op de programmabegroting is feitelijk daarmee ook sturen op de 
boeggolf. Om die reden adviseren wij om focus te houden op de koers via 
de programmabegroting. 

Tak / 
Ongebouwd 

Indicatoren Blz 14: Indicatoren: voor een groot aantal subdoelen nog niet zover 
om hieraan concrete normen te hangen: maar geldt dit dan voor alle 
onderdelen in deze begroting? Ik noem enige voorbeelden, waar 
toch minstens een 0 meting van bekend moet zijn of het doel dat je 
jezelf als Waterschap stelt? Of juist niet gehaald hebt of kan halen? 

Inmiddels zijn voor vrijwel alle subdoelen kpi's benoemd. Dit heeft voor een 
deel plaatsgevonden na het in het besluitvormingsproces van de begroting 
en is daar nog niet in verwerkt. 

Wiersma / 
PvdA 

KPI’s  Blz 23 en 24: Begrip dat de KPI’s nog moeten worden vastgesteld, 
maar hebben we nu bij geen enkel project zicht op hoeveel 
verbetering je nastreeft? Te denken aan: 
Waterveiligheid: De mate waarin de waterkeringen aan de norm 
moeten voldoen, basiseisen zorgplicht en dynamiek van toename 
duinen. (maar geldt voor alle KPI’s deze pagina’s) 
Blz 30: dat geldt ook voor de hoofdstukken Voldoende en Schoon 
water en blz 39: Waterketen. 
Welke informatie is wel beschikbaar om een percentage te noemen 
of wat het Waterschap nu ook zou moeten noemen, zeker gezien de 
ambities? 

Zie voorgaande vraag 
 

Wiersma / 
PvdA 

KPI’s  Er zijn in de begroting / mjb geen kpi’s (cijfermatig) ingevuld. In de 
daarvoor bestemde delen is slechts vermeld hoe die zouden kunnen 

worden ingevuld. Dat maakt het meedenken, controleren en 
besturen voor de VV lastig. Het is bekend dat een werkgroep bezig is 
om nieuwe kpi’s te ontwikkelen. Maar er is recent door de heemraad 
ook toegezegd dat met de ‘oude’, nu nog gehanteerde kpi’s (zie bv 
de kpi’s uit de begroting 2020/21) gewerkt zal blijven totdat de 
nieuwe zijn vastgesteld. Kan worden geregeld dat alsnog de ‘oude’ 
kpi’s in de begroting / mjb worden opgenomen? 

Inmiddels zijn voor vrijwel alle subdoelen kpi's benoemd. Dit heeft voor een 
deel plaatsgevonden na het in het besluitvormingsproces van de begroting 

en is daar nog niet in verwerkt. In de komende periode gaan we kijken op 
welke wijze we dit aan de begroting kunnen toevoegen. 
 
 

Lucas / WN 

Realisatiegraad 
investeringen  

Onder hfdst. 1.3.2 (Investeringen, p.14) is onder ‘Realisatiegraad 
investeringen’, (.. extra aandacht besteed voor het maximaal 
realiseren van de geplande investeringen door:)  onder punt 4 
vermeld “intern actiever te monitoren, sturen en bijsturen van de 
voortgang van de realisatie door strakkere regie”. Kan worden 
uitgelegd hoe dit er concreet uitziet en op welke manier hiermee de 
sturende en controlerende rol van het bestuur zal verbeteren? Is het 

Het intern actiever sturen op de voortgang van de realisatie is een 
ambtelijk proces en gericht op het gesprek tussen projectorganisatie en 
lijnorganisatie over het halen van de afgesproken prestaties in de 
begroting. Dit gesprek richt zich voornamelijk op het vlak van planning, 
budget, capaciteit en risico’s. De te leveren prestatie en de voortgang 
daarvan zijn deels vastgelegd in de kpi’s van het bestuur. Een daarvan is de 
realisatiegraad van de investeringen. Hier worden de begrote uitgave 
afgezet tegen de werkelijk gerealiseerde uitgave en vormen daarmee een 
indicator voor het maximaal realiseren van de opgave. Dit wordt onder 
meer gemeld in de gebruikelijke P&C-producten en maandrapportages 

Lucas / WN 
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Onderwerp Vraag TECHNISCH VRAGENUUR BEGROTING 2022 op 3 
november 2021 

Antwoord TECHNISCH VRAGENUUR BEGROTING 2022 op 3 
november 2021 

Steller/ 
fractie 

de bedoeling dat deze strakkere regie wordt vastgelegd in daarbij 
passende kpi’s? 

richting het bestuur op basis waarvan het bestuur haar sturende en 
controlerende rol kan uitvoeren. Het verder formuleren van andere 
bestuurlijke kpi’s is onderdeel van de bestuurlijke werkgroep.   

Normen 
waterkwaliteit 

Waar vinden we terug in de begroting / mjb dat WSHD in 2027 zal 
voldoen aan de normen voor waterkwaliteit, conform de KRW-eisen? 

Dit zijn lange termijn doelen die zijn opgenomen in het Wbp. In de 
begroting wordt naar een kortere termijn gekeken. 

Lucas / WN 

Schuldquote Zoals bekend is de netto schuldquote (schuldpositie gerelateerd aan 
de eigen middelen) een belangrijke indicatie voor de financiële 
‘gezondheid’ van een organisatie. Waar kan deze quote in de 
begroting / mjb worden teruggevonden? En waar staat aan welke 
schuldquote WSHD in 2026 wil voldoen? 

De netto-schuldquote is de verhouding tussen de vaste schulden en de 
belastingopbrengst. De quote staat niet in de programmabegroting, maar 
kan berekend worden aan de hand van hoofdstuk 6 van de 
programmabegroting. Het verloop van deze quote over periode 2022-2026 
ziet er als volgt uit: eind 2022 - 136% eind 2023 - 155% eind 2024 - 168% 
eind 2025 - 178% eind 2026 - 184% WSHD heeft geen bestuurlijk 
vastgestelde norm voor de nettoschuld-quote. Er is ook geen wettelijke 
norm. De stijging in de periode 2022-2026 wordt veroorzaakt door 
enerzijds investeringen die gefinancierd worden met leningen en anderzijds 
de inzet van reserves. Het landelijke gemiddelde van de netto schuldquote 
bedroeg eind 2020 ruim 250%. 

Lucas / WN 

Voldoende en Schoon 
Water 

Betr. het programma Voldoende en Schoon Water (p. 28 e.v.): waar 
kunnen de gegevens t.a.v. de gezondheid van het water worden 
teruggevonden? Zoals bekend is een indicatie voor de chemische en 
ecologische waterkwaliteit o.m. het stikstofgehalte. Kan worden 
aangegeven hoeveel het gemiddelde stikstofgehalte bedraagt in de 
wshd-wateren (eventueel vooral de belangrijkste daarvan). En 
hoeveel zullen die (moeten) bedragen in 2026 en welke 
inspanningen en financiële middelen zijn daarvoor nodig? Kunnen of 
zullen deze belangrijke gegevens in kpi’s wordt opgenomen, zoals al 
eerder in de begroting van 2020 was opgenomen? Zie voor dit 
laatste punt ook de vraag onder punt 1.  
Aanvullende vraag hierbij: waar staat of en zo ja in hoeverre in 2022 
gewerkt zal worden aan (verbetering van) de concentratie 
gewasbeschermingsmiddelen in de door WSHD beheerde wateren, 
en waar staat hoeveel de gewenste gemiddelde concentratie in 2026 
bedraagt? Verder aanvullend: kan ook een indicatie worden gegeven 
van de ecologische toestand van de in beheer zijnde wateren aan de 
hand van Ecologische Sleutelfactoren, en welke verbeterstappen 
nodig zijn om per 2027 zo dicht mogelijk in de buurt van de KRW-
doelen 

De gegevens t.a.v. de gezondheid van het water o.a. stikstof concentratie 
in het gebied van WSHD kunnen worden terug gevonden in Waterwerken. 
De doelen voor de KRW en reguliere wateren met o.a.de stikstof 
concentraties en de benodigde inspanningen zijn voor de KRW-wateren 
vermeld in het ‘Doelstellingen en maatregelenpakket voor het derde 
Stroomgebiedbeheerplan 2022-2027’ en voor het reguliere water in 
‘Tussendoelen Regulier Water’, die respectievelijk zijn vastgesteld in 
november 2020 en maart 2021. Stikstof concentratie is onderdeel van de 
doelen voor de KRW-wateren en regulier water, in deze context wordt dit 
gemonitord en gerapporteerd. Voor gewasbeschermingsmiddelen gelden 
landelijke normen voor de KRW-wateren. In het Waterbeheer Programma 
(WBP) 2022-2027 is de ambitie opgenomen om samen met partners uit de 
agrarische sector de emissies van nutriënten en 
gewasbeschermingsmiddelen terug te brengen, gericht op het halen van de 
ecologische doelen. Daarnaast dragen activiteiten rond Deltaplan Agrarisch 
Waterbeheer en handhaving bij aan het verbeteren van de situatie rondom 
gewasbeschermingsmiddelen. In de watersysteemanalyse ter voorbereiding 
voor het Stroomgebied Beheerplan 3 is gewerkt met de Ecologische 
Sleutelfactoren. De benodigde verbeterstappen zijn opgenomen in het 
voorstel voor het Stroomgebied Beheerplan 3, te vinden in Bijlage 1 van het 
WBP. 

Lucas / WN 

Waterketen  Betr. hfdst. 4.3 (Programma Waterketen): waar kunnen gegevens 
worden gevonden over de effectiviteit van de zuiveringsinstallaties? 
B.v. aan de hand van het verwijderingsrendement stikstof en/of 
fosfaat? Waar kan worden teruggevonden welke gegevens hiervoor 
in 2026 moeten gelden? Zie ook hiervoor de kpi’s die in eerdere 
begrotingen waren opgenomen (b.v. begroting 2020). Kunnen die 
kpi’s -aangepast aan de 2022 begroting- ook hier worden ingezet? 

Het nog niet kunnen terugvinden van indicatoren heeft te maken met het 
feit dat medio 2021 de sturingsinformatie uit het nieuwe wbp nog niet 
voldoende uitgewerkt was om de vertaling richting de begroting concreet te 
maken. Dit zal tijdens de presentatie in het technisch vragenuurtje nog 
nader worden toegelicht incl. de vervolgstappen om dit alsnog inzichtelijk te 
maken. 

Lucas / WN 

Waterketen  Idem (Waterketen): zoals bekend wordt steeds meer aandacht 
besteed aan te leveren bijdragen aan de energietransitie (overstap 
van gebruik van fossiele brandstoffen om bij te dragen aan een 
circulaire economie). Aan de hand van welke cijfers en gegevens kan 
worden vastgesteld in hoeverre ook vanuit WSHD wordt hieraan 
aandacht besteed? 
 

In de (jaarlijkse) Klimaatmonitor Waterschappen wordt de voortgang over 
klimaat en duurzaamheid gerapporteerd, zowel binnen het individuele 
waterschap als van de gehele waterschapssector. Ook de aspecten CO2-
reductie, energiebesparing en duurzame energie komen hierin terug.  Uit 
online gepubliceerde monitor kunt u lezen dat WSHD CO2 reductie in 2020 
gerealiseerd heeft van 9300t naar 7600t 
 

Lucas / WN 
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Onderwerp Vraag TECHNISCH VRAGENUUR BEGROTING 2022 op 3 
november 2021 

Antwoord TECHNISCH VRAGENUUR BEGROTING 2022 op 3 
november 2021 

Steller/ 
fractie 

Een van de methoden hierbij is de mogelijkheid voor (o.m.) de 
waterschappen om vrijgekomen slib van de zuiveringsinstallaties in 
te zetten voor de productie van groen gas. B.v. AVG heeft onlangs 
een groengasinstallatie in bedrijf genomen. Ook bij HH Delfland 
functioneren enkele ggi’s. In de begroting 2022 en mjb 2023-2026 
staat niets over deze mogelijkheid vermeld. Is overwogen en kan 
worden aangegeven of ook door middel van de rwzi’s van WSHD -al 
of niet in samenwerking met derden- een dergelijke bijdrage aan de 
nagestreefde energietransitie mogelijk is en zo ja, wanneer dit zou 
kunnen worden gerealiseerd? 

Ja, dat is en wordt overwogen. 
Op Sluisjesdijk wordt met slibvergisting reeds biogas geproduceerd en via 
een Warmtekrachtkoppeling (WKK) omgezet in warmte en elektriciteit voor 
eigen gebruik. In de huidige Nederlandse situatie is opwerking naar 
groengas (aardgaskwaliteit) economisch en maatschappelijk relevant en 
inmiddels een reëel haalbare optie. Echter, met het nu in afronding zijnde 
project WKK, wordt een switch naar groengas nu niet als logisch beschouwd 
(is wel onderzocht in de ALM). Op termijn, bij einde levensduur WKK, is 
groengas echter zeker weer een te overwegen optie. Wel moet daarbij 
onderkend worden dat de warmtevoorziening voor het gistingsproces 
Sluisjesdijk (nu restwarmte van de WKK) en een noodstroomvoorziening 
voor Dokhaven-Sluisjesdijk (nu functie van de WKK) ten alle tijden een 
randvoorwaarde is. Dit is ook één van de redenen waarom in 2015 vanuit 
de ALM is gekozen om een WKK-route te handhaven. 
Voor de in 2022 bestuurlijk vast te stellen WSHD-slibstrategie is een 
haalbaarheidsonderzoek uitgevoerd naar een slibgisting op de rwzi 
Dordrecht, voor al het nu nog niet-vergiste WSHD-slib. Mede door de daar 
al beschikbare (rest)warmte vanuit omliggende bedrijven is in dit 
onderzoek opwerking naar groengas (aardgaskwaliteit) als reële optie naar 
voren gekomen. 

Tarieven  Waardoor worden de wijzigingen in de tarieven voor bedrijven 
veroorzaakt (pag. 75)?  
En wordt verwacht dat het aantal vervuilingseeheden bij bedrijven 
lager uitpakt als gevolg van Corona?  
Zo ja op welke wijze is in de begroting rekening gehouden met de 
gevolgen daarvan? 

Er is geen specifiek tarief voor bedrijven, u doelt wellicht op het 
lastendrukprofiel op pagina 75. De daling van de lastendruk van bedrijven 
(handel en industrie) wordt veroorzaakt door een stijgende WOZ waarde. In 
de profielen wordt, ten behoeve van de vergelijking, uitgegaan van een 
gelijkblijvende WOZ waarde. De systematiek van berekening is gelijk 
gebleven ten opzichte van 2021. Daarmee blijft het aantal 
vervuilingseenheden bij het profiel gelijk. 

 

Fröling / CU 

Investeringen In de begroting 2021 lag het zwaartepunt van de investeringen in 
2022 (bijna 105 miljoen). Dat is nu gehalveerd tot een kleine 51 
miljoen. Voor een deel ligt dat naar we verwachten, aan het al dan 
niet opnemen van een investering. (Als we het goed begrepen 
hebben worden investeringen nu pas opgenomen in de begroting als 
ook (redelijkerwijs) zeker is dat de werkzaamheden kunnen starten). 
Welke andere oorzaken zijn er voor deze gigantische verschuiving? 
(Onderdeel van deze 50% zijn ook de investeringen die in 2021 
gepland waren en doorgeschoven zijn, naar we aannemen.) 
 
Nu ligt er een nieuw zwaartepunt in 2023. Hoe groot is de kans dat 
ook dat weer gaat schuiven? En waarom? Of zijn we nu beter “in 
control” ? 

Als organisatie willen we meer focus willen aanbrengen ten aanzien van het 
realistisch plannen en ramen van de benodigde investeringen. Deze 
ontwikkeling wordt steeds beter zichtbaar in de cijfers. Dit hebben we nu 
eerst in 2022 gedaan, daarna gaan we dat gestructureerder en meerjarig 
oppakken. Het zwaartepunt in 2023 heeft grotendeels betrekking op de 
programma's waterketen en waterveiligheid. Het resultaat van het 
uitvoeren van ALM’s en toetsrondes van de waterkeringen geeft ons beter 
inzicht in de uit te voeren maatregelen. Zowel qua planning, qua kosten als 
ook hetgeen de organisatie realistisch qua uitvoering aankan. Het 
zwaartepunt van de investeringen wordt daarmee uitgespreid over 
meerdere jaren, zoals ook onlangs gepresenteerd in de beeldvormende VV 
over de toekomstige waterketenbrede opgave (oktober 2021). Voor het 
programma waterveiligheid zit de toename in het zettingsvloeiing project 
uit de verlengde 3e toetsronde en het verkrijgen van de subsidie vanuit de 
HWBP-organisatie. 

Fröling / CU 

Reserves Er wordt behoorlijk gebruik gemaakt van de reserves, daar is onze 
fractie altijd een groot voorstander van geweest. Tegen die 
achtergrond hebben we toch de volgende twee vragen:  
 
a.Wat zijn de gevolgen als het WBP doorwerkt in de begroting, zowel 
voor 2022 als in meerjarig perspectief? (Lezen nu dat het nieuwe 
WBP nog niet verwerkt is in de begroting)  
 

Het nieuwe WBP wordt gelijktijdig met de begroting in november 
vastgesteld. Het proces voor de totstandkoming van de begroting is later 
gestart en is eerder klaar. Dat maakte het lastig en deels onmogelijk om de 
vertaling van het nieuwe WBP ten tijde van het opstellen van de begroting 
2022 te verwerken. Dat wil niet zeggen dat er in zijn geheel nog geen 
rekening gehouden is met het nieuwe WBP. Bepaalde 
instandhoudingsdoelstellingen zijn immers op zowel het oude als op het 
nieuwe WBP van toepassing. De investeringsbedragen die gekoppeld zijn 

Fröling / CU 
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Steller/ 
fractie 

b.In de toelichting op de begroting staat dat het Masterplan 
Sluisjesdijk nog niet verwerkt is in de begroting. Desondanks zijn de 
investeringen in 2026 geraamd op 71 miljoen. Wat zijn de gevolgen 
als het Masterplan Sluisjesdijk verwerkt gaat worden in de 
begroting, resp. het meerjarenperspectief? Kunt u daarvan al een 
doorkijkje geven? 

aan het Masterplan zijn grotendeels al in de begroting opgenomen. 
Daarnaast is een aantal punten geconstateerd dat nog ontbreekt of nader 
uitgewerkt moet worden. Het voorstel is om dit in 2022 in de pré-
projectfase uit te werken en de financiële impact op het 
investeringsprogramma te bepalen. In het 1e kwartaal 2022 wordt een 
voorstel aan de VV voorgelegd waarin de uitwerking en de financiële 
middelen van de pré-projectfase besluitvormend voorgelegd zal worden. De 
VV is in de informatieve VV van oktober 2021 hierover geïnformeerd. 

Maaien waterplanten  Wanneer gaat WSHD wel en niet over tot het maaien van 
waterplanten in het kader van het groenbeleidsplan? (lijkt misschien 
niet relevant in het kader van de begroting, maar is het dat voor 
mijn fractie wel.) 

Het Groenbeleidsplan is nu vastgesteld en zal de komende periode nader 
uitgewerkt worden. Het maaien wordt verder uitgewerkt in een nieuw 
Meerjarenonderhoudsplan maaien. Dit geldt ook voor het maaien ten 
behoeve van recreatievaart.  
Het maaien van waterplanten ten behoeve van de recreatievaart doen we 
alleen in, in het nieuwe Waterbeheerprogramma, aangewezen 
‘recreatiewateren’. Dit zijn de Binnenbedijkte Maas, de Waalboezem, de 
Bernisse, het Brielse Meer, de Strijense haven, het Havenkanaal van 
Dirksland, het havenkanaal tussen Goedereede en Havenhoofd, het 
Havenkanaal van Stellendam en het Zuiderdiep. Situationeel is sprake van 
overmatige plantengroei die de recreatie kan belemmeren. In een 
dergelijke situatie zal in overleg met stakeholders worden overgegaan tot 
uitmaaien van het betreffende recreatiewater. In de begroting is uitgegaan 
dat één keer per jaar maaien voldoende is. In de wateren waar we tot nu 
toe gemaaid hebben (Binnenbedijkte Maas) was dit ook voldoende.  
 

Fröling / CU 

Sturing college Waar gaat dit college op sturen en op meten nu bestaande 
indicatoren los gelaten zijn en er nog geen nieuwe indicatoren zijn, 
dan wel ze nog niet geconcretiseerd zijn? 

Bestuurlijke vraag Fröling / CU 

Tekstueel  Er ontbreekt een deel van de laatste zin in de eerste alinea van 
pagina 77. 

Het woord "heeft" toegevoegd in de tweede zin. Daarmee wordt de zin: De 
VV heeft de weerstandsratio vastgesteld op 1,2. (=middenklasse 
voldoende) 

Fröling / CU 

Belastingen  Graag zou ik een overzicht willen ontvangen waarin zichtbaar is 
hoeveel % van de totale belastingen betaald worden door de 
ingezetenen, gebouwd enz. 

Dit overzicht is opgenomen in de taartdiagram op pagina 69 van de 
begroting. De zuiverings- en verontreinigingsheffing is in figuur 5.6.2 op 
pagina 70 uitgesplitst in de categorieën huishoudens en bedrijven. 

Rijsdijk / 
WPHD 

Tarieven In het overzicht Inkomsten uitgaven 2022 staat dat de agrarische 
bedrijven met opstallen enz € 4.625 betalen tot is t.o.v. 2020 € 883 
minder dit is bijna 20%. Ook bedrijven gaan in dit overzicht minder 
betalen bij ingezeten is een constante stijging. Kan de (enorme 
)daling voor agrarische bedrijven en bedrijven /groothandel 
toegelicht worden. 

In 2020 is, in november, de nieuwe kostentoedelingsverordening door de 
VV vastgesteld. Met deze nieuwe kostentoedelingsverordening zijn de 
aandelen gebouwd en ongebouwd gemuteerd (gebouwd hoger, ongebouwd 
lager). Deze aanpassingen zijn opgenomen in de Programmabegroting 
2021. De verschillen zijn daarmee vooral zichtbaar in de begroting 2021 en 
niet in de Programmabegroting 2022. De onderlinge verhoudingen tussen 
de begroting 2021 en 2022 zijn gelijk gebleven. 
 

Rijsdijk / 
WPHD 

Belastingdruk / pag 
75 

P.75 overzicht het verschil wordt dit jaar in euro aangegeven 
voorgaande jaren was dit een %. Kan dit ook dit keer weer in % 
worden aangegeven dat vergelijkt makkelijker en is eenduidig. 

 

De verschillen op pagina 75 bij de profielen zijn in euro's weergegeven, 
omdat dit meer inzicht biedt dan percentages. Een overzicht met zowel 
euro's als percentages is bijgevoegd. 

Rijsdijk / 
WPHD 

Voorstel  In het voorstel, horende bij de programma begroting, staat de 
volgende test. De WOZ-waarde (bedrijven en woningen) stijgt in 
2022 circa 16% ten opzichte van de oorspronkelijke raming voor 
2021. Van deze stijging is circa 3% reeds gerealiseerd in 

In 2022 daalt het WOZ-tarief door de gemiddelde stijging van de WOZ-
waarden. De profielen (van de Unie van Waterschappen) die in de begroting 
zijn opgenomen (pagina 75) gaan uit van gelijkblijvende WOZ-waardes om 
de belastingdruk tussen 2021 en 2022 te kunnen vergelijken. Hierdoor kan 

Rijsdijk / 
WPHD 
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2021(waarvan 2% gemeld in Burap 2021). Deze stijging komt vooral 
vanuit de niet bij SVHW aangesloten gemeenten. Let wel, een dalend 
tarief door stijgende WOZ-waarde betekent niet dat een burger 
minder gaat betalen, hun woning (WOZ) is namelijk meer waard 
geworden. Ik zou hier graag een toelichting op willen hebben voor 
mij is de tekst onduidelijk en             volgens mij is de laatste zin 
een keuze want het tarief kan verder dalen zodat de 
burger          niet meer gaat betalen. 

onterecht de indruk ontstaan dat belastingbetalers per definitie minder 
belasting gaan betalen in 2022. Dat komt omdat in tegenstelling tot wat in 
de profielen staat, in werkelijkheid sprake zal zijn van een gestegen WOZ-
waarde. Vandaar dat dit benadrukt is op pagina 74 onder de tabel en in het 
voorstel. De toename van de tarieven is gebaseerd op de uitgangspunten 
van de Kaderbrief 2022. De verdeling van de kosten over de categorieën is 
gebaseerd op de kostentoedelingsverordening. Beiden zijn bestuurlijk 
vastgesteld. 

Overdracht wegen  Vraag betreft het dossier ‘Verkennen overdracht wegen aan 
gemeenten’. Op blz. 49 lees ik dat er geen middelen zijn 
opgenomen. Op blz. 54 lees ik dat eind 2022 er een 
gemeenschappelijke agenda moet liggen. Wat wordt hiermee 
bedoeld? 

Antwoord op vraag wordt nagezonden (vraag ontvangen na de gestelde 
deadline)  
zie overzicht vragen/antwoorden november 2021 (versie 9 november)  
 
 

De Jong / SGP 

Dijken en duinen Dijken en duinen hebben maatschappelijke meerwaarde is een lange 
termijn doel. In welke richting van uitwerking wordt gedacht? (blz 
21-22, 24) 

Antwoord op vraag wordt nagezonden (vraag ontvangen na de gestelde 
deadline) zie overzicht vragen/antwoorden november 2021 (versie 9 
november)  
 

De Jong / SGP 

Zuiveringen  Op blz. 39 wordt gesproken over discrepantie-onderzoek bij twee 
zuiveringen. Wat is de aanleiding tot dit onderzoek? 

De discrepantie, oftewel het verschil tussen de vuilvracht die wordt 
berekend op basis van de door SVHW aangeleverde gegevens en de 
gemeten influent belasting, is op sommige zuiveringen erg groot. De 
redenen kunnen zeer divers zijn, waardoor eerst onderzoek nodig is om de 
juiste maatregelen te kunnen bepalen. 
 

De Jong / SGP 

Wegen 
 

Wegen, par. 4.4.1. blz 45. Verkeersveiligheid. Aantal verkeersdoden. 
Bij doel  2022 staat ‘nvt’. Waarom is dat? Het aantal 
verkeersslachtoffers vertoont immers een stijgende lijn? 

Antwoord op vraag wordt nagezonden (vraag ontvangen na de gestelde 
deadline) zie overzicht vragen/antwoorden november 2021 (versie 9 
november) 
 

De Jong / SGP 

Bedrijfsvoering Paragraaf 5.11 bedrijfsvoering, faciliteiten blz.89. Er zijn twee 
budgetten gereserveerd: thuiswerkbudget en thuiswerkvergoeding. 
Om welke bedragen gaat dit? Hoe is daar in 2021 mee omgegaan? 
Er wordt gesproken over een eigentijds werkgeverschap, 
duurzaamheid en een stimulerend thuiswerkbeleid. Hoe moeten we 
dit ons voor stellen? 

Antwoord op vraag wordt nagezonden (vraag ontvangen na de gestelde 
deadline) zie overzicht vragen/antwoorden november 2021 (versie 9 
november) 
 

De Jong / SGP 

Potentiële 

investeringen  

Regels 10, 12, 13 en 14: waarom is met deze klimaatgevoelige 

opgaven al jaren geschoven? Worden met deze investeringen in 
2022 aangevangen? 

Antwoord op vraag wordt nagezonden (vraag ontvangen na de gestelde 

deadline) zie overzicht vragen/antwoorden november 2021 (versie 9 
november) 
 

De Jong / SGP 

Potentiële 
investeringen 

Regel 34 NVO KRW De Waal staat op 2021, gereed 2021, waarom 
nog niet in uitvoering? 

Antwoord op vraag wordt nagezonden (vraag ontvangen na de gestelde 
deadline) zie overzicht vragen/antwoorden november 2021 (versie 9 
november) 
 

De Jong / SGP 

Potentiële 
investeringen 

Regel 45 Anammox Sluisjesdijk: waarom al jaren opgeschoven? De planning wordt in grote mate bepaald door de inpasbaarheid en 
‘beschikbare uitvoeringscapaciteit’ i.r.t. tot alle andere lopende en geplande 
activiteiten binnen het projecten- en onderhoudportfolio op Sluisjesdijk en 
Dokhaven. Daarnaast vloeit dit voort uit het traject van Sluisjesdijk 2.0. 
 

De Jong / SGP 

Potentiële 
investeringen 

Regels 50 en 59: Sluisjesdijk: waarom al jaren opgeschoven? De planning wordt in grote mate bepaald door de inpasbaarheid en 
‘beschikbare uitvoeringscapaciteit’ i.r.t. tot alle andere lopende en geplande 
activiteiten binnen het projecten- en onderhoudportfolio op Sluisjesdijk en 
Dokhaven. Daarnaast vloeit dit voort uit het traject van Sluisjesdijk 2.0.  
 

De Jong / SGP 
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Potentiële 
investeringen 

Regels 64 t/m 68, 79, 80: totaal 52 miljoen Huis op Orde: welke 
werkzaamheden vallen hieronder? Welke onderdelen hiervan 
behoren in 2022 te worden geagendeerd? 

Antwoord op vraag wordt nagezonden (vraag ontvangen na de gestelde 
deadline) 
Zie overzicht vragen/antwoorden november 2021 (versie 9 november) 
 

De Jong / SGP 

Potentiële 
investeringen 

Regels 72, 75, 76, 78: staan alle op 2021, waarom nog niet in 
uitvoering? 

Antwoord op vraag wordt nagezonden (vraag ontvangen na de gestelde 
deadline) 
Zie overzicht vragen/antwoorden november 2021 (versie 9 november) 
 
 

De Jong / SGP 

Lopende 
investeringen 

Regels 74 t/m 85 betreffen de renovatie ALM Sluisjesdijk 1.0 
Ik vraag inzicht in de stand van zaken mbt deze ALM, investering ik 
meen 25 mio. Waar staan we, wat is gerealiseerd en wat moet nog 

uitgevoerd worden? 

In de P&C producten wordt gerapporteerd over de stand van zaken van de 
investeringen. In de jaarrekeningen is opgenomen welke investeringen 
gerealiseerd zijn. In de begroting is bij de potentiële, geplande en lopende 

investeringen opgenomen wat loopt en wat nog uitgevoerd moet worden. 
Zoals aangegeven in de informatieve VV van oktober 2021 wordt in het 
kader van Sluisjesdijk 2.0 in Q1 2022 een VV voorstel voorgelegd en zal 
worden in gegaan op wat er nog uitgevoerd moet worden. 
 

De Jong / SGP 

Maat op klimaat Pag. 8 maat op klimaat 
Interne CO2 beprijzing, wie bepaald deze bedragen en aan de hand 
van wat? 

 

Antwoord op vraag wordt nagezonden (vraag ontvangen na de gestelde 
deadline) 
Zie overzicht vragen/antwoorden november 2021 (versie 9 november) 
 

Van Nes / 
WPHD 

Bestuur Pag. 10 bestuur, kunt u de routekaart calamiteiten doorsturen en 
een overzicht vanaf mei 2021 van de activiteiten die het bestuur 
heeft gepleegd ten aanzien van de calamiteiten? (zie ook 53) ook de 
rol college hierin meegenomen 

Antwoord op vraag wordt nagezonden (vraag ontvangen na de gestelde 
deadline) 
Zie overzicht vragen/antwoorden november 2021 (versie 9 november) 
 
 

Van Nes / 
WPHD 

Wegenbeheerpro-
gramma  

wanneer komt het nieuwe wegenbeheerprogramma? Antwoord op vraag wordt nagezonden (vraag ontvangen na de gestelde 
deadline) 
Zie overzicht vragen/antwoorden november 2021 (versie 9 november) 
 

Van Nes / 
WPHD 

Biodiversiteit  Pag. 19, is WSHD inmiddels aangesloten bij het Deltaplan 
Biodiversiteit? 
Maaibestekken aanbesteed voor 6 jaar, in hoeverre kunnen dan de 
ambities gerealiseerd  
Worden die we bij het groenbeleid hebben vastgesteld over meer 
ecologisch bermbeheer en het op andere wijze omgaan met 
bermafval? 

Antwoord op vraag wordt nagezonden (vraag ontvangen na de gestelde 
deadline) 
Zie overzicht vragen/antwoorden november 2021 (versie 9 november) 
 

Van Nes / 
WPHD 

Peilgestuurde 
drainage  

Pag. 20, vasthouden van water in het gebied, in hoeverre 
ondersteunen wij de boeren in de Hoeksche Waard bij de pilot 
peilgestuurde dreinage zoals andere waterschappen dat ook doen? 

Antwoord op vraag wordt nagezonden (vraag ontvangen na de gestelde 
deadline) 
Zie overzicht vragen/antwoorden november 2021 (versie 9 november) 
 
 

Van Nes / 
WPHD 

Oostmolendijk 
Ridderkerk 

Pag. 21, hoe is de situatie bij de Oostmolendijk Ridderkerk? 
Wanneer wordt deze aangepakt? Volgens waterwerken voldoet deze 
ruim niet aan de ondergrens 

Antwoord op vraag wordt nagezonden (vraag ontvangen na de gestelde 
deadline) 
Zie overzicht vragen/antwoorden november 2021 (versie 9 november) 
 
 

Van Nes / 
WPHD 

Blauwalg  pag. 32, hoe gaat u blauwalg aanpakken? Antwoord op vraag wordt nagezonden (vraag ontvangen na de gestelde 
deadline) 

Van Nes / 
WPHD 
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Zie overzicht vragen/antwoorden november 2021 (versie 9 november) 
 
 

Verkeerscijfers Pag. 45, speerpunten verkeerscijfers van 2005, waarom niet meer 
actueel? 

Antwoord op vraag wordt nagezonden (vraag ontvangen na de gestelde 
deadline) 
Zie overzicht vragen/antwoorden november 2021 (versie 9 november) 
 
 

Van Nes / 
WPHD 

Korteweg  Pag. 47, voor de Korteweg wordt een afzonderlijk voorstel 
voorgelegd, dus een ander voorstel dan bij de gemeente Hoeksche 
Waard gepresenteerd wordt, waarom twee verschillende? 

De heemraad heeft in de VV van okt gemeld dat beide voorstellen aan de 
Raad en VV van HW en WSHD aan elkaar gespiegeld zijn. 
 

Van Nes / 
WPHD 
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